
Debatten van de 
provincieraadszitting 

3 december 2007 

 

Griffie 
      
      



 DEBATTEN 

Provincieraad van 3 december 2007 1 

OPENBARE ZITTING 

Vijfde gedeputeerde Eddy Couckuyt 

De heer voorzitter 

Dames en Heren, we zullen voor wat de vijfde gedeputeerde van Welzijn en Gezondheid, de 
heer Couckuyt betreft, de raadsleden volledig hun vraag laten stellen. Er is nog een tussenkomst van 
mevrouw Ann Pede die vandaag afwezig is, maar loco mevrouw Pede zal mijnheer de fractieleider van 
de Open VLD, haar tussenkomst houden. Mijnheer Beke, u hebt het woord 

BELEIDSNOTA P. 33: 2.12 WELZIJN EN GEZONDHEID – ZORG: VRAAG OM DE DOELSTELLINGEN IN DE DOMEINEN 
THUISZORG, MANTELZORG EN ZELFZORG, GEESTELIJKE GEZONDHEIDSZORG, OUDERENZORG EN 
GEHANDICAPTENZORG NADER TOE TE LICHTEN 

De heer Beke loco mevrouw Pede 

Dank u, Voorzitter. De vraag van collega Pede, Mijnheer de Gedeputeerde, is de volgende: 
In de beleidsnota vermeldt u dat de thuiszorg, de mantelzorg en zelfzorg, de geestelijke gezondheidszorg 
en de ouderzorg en ook de gehandicaptenzorg, nog steeds uw grootste aandacht genieten. Dat is een 
heel ruim gamma dat uw aandacht geniet. Vraag is, kunt u deze aandachtspunten nader toelichten, 
gezien ik in de doelstellingen hierover niets specifieks terugvind? 
Maar ik denk dat het goed is, Mijnheer de Gedeputeerde, dat de collega die vandaag niet aanwezig kon 
zijn, vanmiddag wat inzicht krijgt in die verschillende onderwerpen.  

De heer voorzitter 

Ik geef nu het woord aan de heer Couckuyt. Hij zal antwoorden op al de vragen betreffende Welzijn en 
Gezondheid. Daarna gaan we over naar Ontwikkelingssamenwerking. 
Mijnheer Couckuyt, u hebt het woord. 

De heer gedeputeerde Couckuyt 

Mijnheer de Voorzitter, Collega's, 
In het mij toegelaten tijdsbestek zal ik een zo volledig mogelijk antwoord geven op de tussenkomsten 
aangaande de beleidsdomeinen die mij door de deputatie werden toevertrouwd.  
Vooraf wil ik stellen, dat het mij opviel dat er een krachtig engagement was en heel wat bekommernissen 
die door deze raad werden geuit, slaan op de domeinen Welzijn en Gezondheid. Dit getuigt van een zeer 
grote betrokkenheid.  

Zowel bij meerderheid als oppositie heb ik gemerkt dat de oprechte bewogenheid en bekommernis 
aanwezig is om binnen onze mogelijkheden een maximale inzet te leveren ten aanzien van de noden die 
zich maatschappelijk stellen. Geloof mij, Dames en Heren, het zijn er heel veel. Maar we zullen erin 
slagen, samen met u kritisch te zijn, om de middelen die ten aanzien van zich voordoende 
maatschappelijke noden – middelen die nooit volledig zullen volstaan – in te zetten binnen de sterkst 
aangeduide prioriteiten binnen onze kerntaken en binnen onze mogelijkheden.  
Dit betekent: werken aan een maatschappelijke opbouw waar niemand achterblijft.  
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Dit is dan een antwoord op gelijke kansen, een onvoldoende antwoord, dat weet ik. Een beleid 'voor ieder 
van ons', inderdaad de titel van de algemene beleidsnota zoals fractieleider Van der haeghen reeds 
stelde en inzet van gerichte middelen op die terreinen waar de weerbaarheid van specifieke groepen in 
het gedrang komt.  
Dit komt letterlijk uit de beleidsnota 2008. Laat dit meteen een antwoord zijn op de bekommernis van 
mevrouw Lafkioui die hier verontschuldigd is vandaag, maar ze zal het antwoord ook schriftelijk krijgen 
m.b.t. de gemaakte keuzes binnen ons budget, die geen Sinterklaaspolitiek is of mag zijn ook al zou dit 
passend zijn voor de periode van het jaar.  

Zoals reeds gesteld, wordt het beleid binnen Welzijn en Gezondheid gemaakt door het aanwenden van 
6% eigen werkingsmiddelen en 94% overdrachten naar die organisaties en projecten, die binnen onze 
prioriteiten het beleid mee gestalte kunnen geven.  
Meer dan in het verleden en omwille van de financiële context wordt nagegaan of de middelen, ofwel 
aanvullend zijn aan Vlaams of Federaal beleid, ofwel tot onze eigen opdracht, tot onze kerntaak behoren. 

Mijn antwoord voor mevrouw Lafkioui: er wordt ook heel duidelijk aangegeven aan de organisaties die 
van ons zekerheid inzake financiering vragen dat binnen onze kerntaak dan ook het impulsbeleid ligt. 

Op de vraag van mevrouw De Gussem kan ik antwoorden dat wij inderdaad de opdracht tot het 
ondersteunen van nieuwe projecten ter harte nemen.  

Wat de vraag van mevrouw Lafkioui betreft, aangaande Casa Rosa: 
- in 2005 was de subsidie 25 000 EUR; 
- in 2007, dit is een bekend gegeven, 23 064 EUR; 
- de stijging in 2008 naar 35 064 EUR, omwille van – want er is een gesprek geweest met Casa Rosa – 

de stadsoverstijgende werking die we verwachten. 
 De holebifederatie wordt hiernaast ook door Vlaanderen gesubsidieerd voor zijn werking in gans 

Vlaanderen, dus ook in Oost-Vlaanderen; 
- wat de middelen 2006 betreft: (want dit heb ik niet vernoemd, dit waren middelen vanuit Cultuur die in 

een projectsubsidie aan Casa Rosa werden gegeven). In 2007 hebben wij beslist om de middelen die in 
2006 niet opgebruikt waren, want ze waren ook door ons laattijdig verleend, verder te besteden in 2007. 

Wat Gelijke Kansen betreft, ik zal tegelijkertijd op de vragen van mevrouw Lafkioui en van fractieleider 
Van der haeghen en commissievoorzitter De Gussem antwoorden. 
Ik denk, mevrouw de commissievoorzitter – ze is hier niet maar ik zal haar het antwoord ook schriftelijk 
overmaken – dat wij de resultaten van de besprekingen in de toenmalige commissie gelijke kansen in 
onze 5de commissie moeten brengen. Dit werk mag niet verloren gaan, maar het moet indien mogelijk in 
de werking van onze provincie en onze commissie worden geïmplementeerd.  

Wat de prijs Gelijke Kansen betreft, schrijven wij op bladzijde 31 van de beleidsnota 2008 dat een 
concrete herdefiniëring van de doelstelling zich opdringt. We richtten ons tot nu toe vooral tot lokale 
besturen en ondernemingen.  
Doen wij dat opnieuw of verruimen wij?  
Ook dit lijkt mij een opdracht voor de 5de commissie, Mevrouw de Commissievoorzitter.  

Wat het externe gelijke kansenbeleid betreft, is het voorbarig om hier details te geven aangezien in het 
kader van de samenwerking met de Vlaamse Gemeenschap, die ook mee financiert, op dit moment 
daarrond nog een actieplan in voorbereiding is.  

Vlaanderen vraagt in elk geval opnieuw aandacht voor de participatie van vrouwen in adviesorganen, de 
evenredige vertegenwoordiging. In een actieplan dat de administratie aan de deputatie zal voorleggen – 
en dat juist in dat overleg met Vlaanderen tot stand komt – ligt de focus tevens op kwetsbare groepen, 
laaggeschoolden, werklozen, allochtone vrouwen en ook op opvoedingsondersteuning.  
Wij vinden in ieder geval dat ook in 2008 moet worden gewerkt aan een duidelijke visie en een coherent 
beleid rond gelijke kansen man-vrouw. 
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In 2007 heeft de werking vooral gedraaid rond de medewerking aan de internationale Vrouwendag in 
maart, de medeorganisatie van de nationale Vrouwendag in november een rondvraag bij lokale besturen, 
steun aan opvoedingsondersteuning bij allochtone moeders en medewerking aan het netwerk 'Oog in 
oog'. 

Voor mevrouw Lafkioui, Mijnheer Janssens, rest mij nog een vraag te beantwoorden: 
welke projecten in de thuiszorg en mantelzorg hebben wij?  

Ik ga hiervoor verwijzen naar de opgesomde projecten, die dankzij de nieuwe begrotingsopmaak heel 
duidelijk apart voorkomen op de bladzijden 366, 370, 372, 374, 376 en de bladzijden 382 en 384, ik 
bezorg u de tekst.  
Deze projecten worden daar heel duidelijk opgesomd, het zou ons te ver leiden om ze hier te overlopen. 

Wat de algemene tussenkomst betreft van fractieleider Van der haeghen en commissievoorzitter 
De Gussem, ik dank hen alleszins voor de beleidsondersteuning die hier naar voor kwam. Dit doet 
bijzonder veel deugd.  

De mantelzorgpremie: het is inderdaad waar, Collega's, dat wij met 'de mantelzorgpremie' het slachtoffer 
zijn geworden van ons eigen succes. Wij zullen wellicht de middelen niet alleen kunnen dragen. 
Misschien moeten wij vragen aan de gemeenten, misschien moeten wij de gemeenten die dit nu al doen 
stimuleren, om aanvullend op te treden en om op deze wijze enkele belangrijke schakels in de thuiszorg 
aan te moedigen.  
Wijzelf met de provincie besteden dit jaar meer dan 400 000 EUR op dit artikel.  
Mevrouw Van der haeghen en Mevrouw Lafkioui, wat de financiële context betreft: van de onzekerheid en 
de pijnlijke verrassingen in organisaties is het inderdaad zo dat het laattijdig tot stand komen van het 
budget 2007, (maart 2007), geleid heeft tot pijnlijke verrassingen in een aantal organisaties.  
Via begrotingswijzigingen werden in de loop van dit jaar een aantal correcties aangebracht. Ik mag erop 
wijzen dat de sector Welzijn en Gezondheid in Oost-Vlaanderen, in vergelijking met de andere provincies 
– en die vergelijking heb ik inmiddels kunnen maken – helemaal niet moet onderdoen wat het 
beleidsbudget betreft. Wij vervullen onze opdracht ruimschoots dankzij de uitbouw onder meer van mijn 
voorganger, onder meer van de voorgaande deputatie, maar ook van de voorgaande provincieraad, die 
duidelijk voor deze politiek gekozen heeft.  

Bij nieuwe beleidsruimten, dit is de afspraak die de eerste gedeputeerde hier al heeft meegedeeld, zullen 
wij onze aanspraken op ons deel van de nieuwe beleidsruimte niet vergeten stellen. Dit zegt u, 
Mevrouw Van der haeghen, 'Eddy de waakzame'! 

Wat de gezondheidsprojecten in Buzau betreft, Mevrouw Van der haeghen. 
Ze zullen inderdaad aan een permanente evaluatie worden onderworpen, ik ben daar zeer kritisch in. Ik 
breng hierover opnieuw verslag uit in het voorjaar van 2008. Tot zover de algemene tussenkomsten  

Wat het jeugdbeleid betreft, Fractieleider Veys, u had hierover een vrij uitgebreide tussenkomst.  
U wees op het feit dat ons ruim subsidiereglement tot gevolg heeft dat er nooit genoeg middelen worden 
begroot om honderd ten honderd dekkingsgraad te geven aan de aanvragen.  

Er is inderdaad geen volledige realisatiegraad, en dit is een blijvend pijnpunt binnen de provinciale 
jeugdraad.  
In deze context wil ik er toch op wijzen dat de toelage voor jeugdwerk tussen 2000 en 2006 opgetrokken 
werden van 330 000 EUR naar 633 000 EUR, of bijna een verdubbeling.  
Het bedrag specifiek van het subsidiereglement werd in 2007 niet verminderd en dit in tegenstelling tot 
bijna alle andere artikelen binnen onze begroting.  
Het budget voor projectsubsidie werd inderdaad op nul gezet en het bedrag van de convenanten werd 
gehalveerd teneinde in 2007 voorrang te kunnen blijven geven aan het structurele werk op experimenten 
en nieuwe projecten. Dit is een duidelijke keuze geweest voor de continuering in 2007.  
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Er wordt momenteel een nieuw reglement tot subsidiëring van provinciaal jeugdwerk voorgelegd aan de 
raad op 12 december. De provinciale jeugdraad heeft terzake op 30 november laatstleden een positief 
advies geformuleerd. Dit reglement zal ons toelaten de provinciale opdracht te vervullen, ten aanzien van 
het jeugdbeleid. Naast de opdrachten die Vlaanderen heeft en naast de opdrachten die lokale besturen 
hebben. 

Uw opmerking ten aanzien van Kunstbokaal en kinderprovincieraad zijn juist, Mijnheer Veys, te weinig 
succes. Ik neem dan aan dat er ook geen weerstand zal zijn als wij onze inspanning hier afbouwen, op 
een moment dat de kostprijs van de promotie van dit participatie-instrument duidelijk hoger ligt dan de 
gerealiseerde meerwaarde. 

Ook wat de politieke jongerenorganisaties betreft, deel ik ook wat u uitgesproken hebt. Het is niet direct 
daarheen dat wij de middelen van het jeugdwerk moeten gaan oriënteren.  
Wat het vormingscentrum betreft en het masterplan waarnaar u vroeg: in de afwerking van het 
jeugdvormingscentrum worden verdere stappen gezet.  
Het masterplan is naar inhoud en de te nemen stappen, overgemaakt. Er is ook binnen de deputatie of 
met de betrokken gedeputeerden kennis genomen. Het is nu terug naar de administratie. Dus op dit 
moment is het een werkdocument dat wordt gebudgetteerd en op die manier formeel kan worden om de 
organen te doorlopen waar dit ook nog moet.  
Een verdere uitbouw met keuken, extra slaapplaatsen en extra vormingslokalen ligt in het verschiet.  

Wat de website betreft, in het luik 'Jeugd', op de vraag van de jeugd – en ik was er bij op hun conclaaf –
werd geantwoord, dat de informatie op de webstek gehergroepeerd werd. De informatie was inderdaad 
verspreid op verschillende locaties zodanig dat een gemakkelijke raadpleegbaarheid niet voor de hand 
lag. 
Wat de brandveiligheid betreft, u verwijst naar het geslaagd initiatief dat wij namen met de diensten van 
de Gouverneur, ook rond het gevreesde modelreglement 'brandveiligheid jeugdlokalen'.  
Wij zijn er inderdaad in geslaagd dit reglement naar haalbaarheid bij te sturen, maar tegelijkertijd zijn we 
erin geslaagd om dit thema expliciet op de agenda te krijgen bij de opmaak van de lokale 
jeugdbeleidsplannen.  
Binnen de jeugdlokalen is er wel degelijk een inhaalbeweging nodig ten aanzien van de brandveiligheids-
normen. Het signaal is heel duidelijk overgekomen. In bijna een derde van de Oost-Vlaamse gemeenten 
zijn er nu extra initiatieven, of wordt de problematiek nader onderzocht. Dit is echter een voorlopig beeld, 
gezien de meeste jeugdbeleidsplannen pas in december aan de gemeenteraden worden voorgelegd.  

Een belangrijk aandachtspunt, Mijnheer Veys, was de vraag die u stelde naar de hindernissen die zouden 
kunnen ontstaan bij de organisatie van jeugdkampen en toepassing van de normen uit het koepeldecreet 
'toeristische logies' en de toepassingsnormen 'toerisme voor allen'. Ik engageer mij om deze zaak te 
onderzoeken en zal niet nalaten eventueel met de collega's uit andere provincies desgevallend de zaak 
te stellen ten aanzien van betrokken ministers. Wij hebben hiervoor onze commissies op VVP-niveau en 
onze contacten met het ministeriële niveau. Dat wat 'Jeugd' betreft. 

Wat Lemberge betreft, hier was de toon van de tussenkomst enigszins wat anders.  
Mijnheer Herman, ik ben eigenlijk wat verbaasd over een aantal zaken die u hier naar voor bracht. U 
maakt immers deel uit van de raad van bestuur en vraagt naar de bekende weg, hoewel die hier natuurlijk 
ook in de openbaarheid kan en mag gegeven worden.  

Het klopt natuurlijk niet dat er nog geen aanzet zou gegeven zijn tot structurele maatregelen. De 
provinciale meerderheidsgeschiedenis is een tiental jaar geleden begonnen:  
- in eerste instantie is de interne organisatie onder de loep genomen. Op basis daarvan is de directie 

aangevuld met de kennis die ontbrak; 
- het infrastructurele onderhoud en zeker het IT-aspect – van cruciaal belang – werd versterkt; 
- de teamwerking is opgestart binnen alle afdelingen; 
- er is een communicatiesysteem uitgewerkt na grondige audit over de perceptie 'intern' en 'extern'; 
- er is een ziektecontrolesysteem, dat was hier blijkbaar een heel teer punt. Dit werkt en men kan heel 

duidelijk volgen en ingrijpen waar nodig. Dit gebeurt trouwens ook via de functioneringsgesprekken; 
- de financiële evolutie wordt opgevolgd via de boordtabellen; 
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- er worden regelmatig offertes uitgeschreven om op het scherp van de snee bestellingen te kunnen 
plaatsen; 

- het actiepunt rond incontinentiemateriaal is u bekend,daarmee werd enorm veel winst geboekt in de 
cijfers; 

- energiegebruik wordt opgevolgd op een echt conforme wijze, er is een inhaaloperatie in de 
investeringen aan de gang die moet toelaten dat wij in de markt blijven. U weet, als je niet investeert in 
zulke zaken, indien je de zorg laat lopen, dat dit ook dit in de krant komt; 

- er is een samenwerking opgestart met het ziekenhuis Maria Middelares die hetzelfde hinterland heeft, 
zodat leegstand in de SP-afdeling vermeden wordt; 

- niet vergeten dat er reeds een grondige audit is doorgevoerd in 1998 door KPMG. Er werd gevolg 
gegeven aan al hun aanbevelingen. Zij voorspelden een break even wat jammer genoeg niet gelukt is, 
vaak door maatregelen van financiering van de hogere overheid hieromtrent; 

- we mogen daarbij niet vergeten – en dat doen we als vennoot maar al te graag – dat er op dat ogenblik 
'slechts' een basiskapitaalsverhoging werd doorgevoerd waarvan KPMG duidelijk stelde dat dit een 
begin was en dat er binnen een aantal jaren een nieuwe verhoging zou noodzakelijk zijn bij gebrek aan 
eigen middelen. Dit laatste is nooit gebeurd. Maar laat een ding duidelijk zijn, de bestuurders zijn er 
steeds van uit gegaan en zullen dit blijven doen, dat er kwaliteitsvolle zorg blijvend moet worden 
aangeboden.  

Wat de situatie van het Zorgcentrum betreft, of van een instelling in de openbare sector, kan ik u 
gemakkelijk verwijzen naar een studie die gemaakt is door Probis.  
Probis doet onderzoek naar de structurele kostprijselementen van openbare rusthuizen in Vlaanderen. Zij 
heeft het gedaan in opdracht van de VVSG.  
Het is een bijzonder interessante vergelijking met de niet-openbare rusthuizen die ook op hetzelfde 
terrein actief zijn, maar niet altijd met dezelfde mensen ook niet met dezelfde opdracht. Ik wil hier toch 
graag naar verwijzen. U kunt dit van het Internet plukken op www.probis.be.  

Met de grenzen aan politieke solidariteit, en het feit dat een aantal partners niet bereid zouden zijn verder 
mee te gaan, denk ik dat er enige verwarring optreedt.  
Er bestaat geen politieke solidariteit. Dit gaat over verantwoordelijkheid. Verantwoordelijkheid voor eigen 
beslissingen die men als gemeente, als vennoot heeft genomen en ik moet u niet het verhaal schetsen 
van een gemeente die over geen eigen rustoord beschikte en daarom zeer graag in intercommunaal 
verband wilde samenwerken. Ik moet u ook niet vertellen dat ondertussen ongeveer alle gemeenten een 
inhaaloperatie hebben gekend op dat vlak, waardoor de nood aan de intercommunale voor hen is 
weggevallen en zij dit veeleer als een last ervaren.  

Maar laat ons duidelijk zijn, de instelling is er en ze heeft de structuur zoals ze samengesteld is, ze zit 
afgeladen vol en bewijst dus de reële behoeften in de sector. Ze is gegroeid tot wat ze vandaag is. 
Inclusief een aantal vastbenoemde personeelsleden, mede door de vennoten, vertegenwoordigd in raden 
van bestuur, wordt ze nu als een last ervaren.  
De enige reden waarom de grootste van een aantal gemeenten meegestapt is in de verlenging met de 
provinciale meerderheid – en u hoort het aan hun adem natuurlijk – is omdat het financiële debacle dat 
op hen afkwam bij beëindiging of faillissement, immens was, ook op menselijk vlak, maar ook overname 
personeel, infrastructuur ... miljarden Belgische franken bedroeg het toen.  
Daarover praten we vandaag, niet over politieke solidariteit. We begrijpen dat er grenzen zijn aan de 
gemeentelijke middelen en aan de provinciale middelen en we rekenen op de gemeentelijke 
verantwoordelijkheid zoals wij ook rekenen op de provinciale verantwoordelijkheid en ook op de 
verantwoordelijkheidszin van onze provincieraadsleden en ook op de uwe. Ik wil u dit nog meegeven, de 
behoefte aan zorg zal de komende decennia niet afnemen.  

Wat het tijdsschema van de audit betreft: 
- het bestek werd aan 7 firma's overgemaakt; 
- 20 november was er het afsluiten van de inschrijvingen; 
- 27 november: beoordelen van de ontvankelijkheid van de inschrijvers; 
- morgen op 4 december, presentatie door de inschrijvers; 
- op 18 december doen wij een toewijzing van de opdracht.  
Wij gaan in de onderhandeling zien hoeveel tijd men nodig heeft om de zaak grondig te doen, te snel 
werken heeft geen enkele zin. De zaak laten slabakken nog minder, we zullen het geheel voorzien van 
een timing van uitvoering. 
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Zodra de politieke en de beleidsbeslissingen genomen zijn gaan wij opnieuw overleggen. Dat zal straks 
allemaal grondig en weloverwogen worden opgevolgd, ook door uzelf neem ik aan.  
Het politiek overleg met de gemeenten om een vernieuwd engagement te krijgen. De engagementen van 
de gemeenten lopen nog 10 jaar. De gekende procedures zijn er van toepassing, zodra de audit een 
bepaald inzicht zou geven waardoor nieuw overleg zou nodig zijn, of de vennoten zouden kunnen worden 
geënthousiasmeerd, zal ik niet nalaten op hen beroep te doen en u zult mij er zeker aan herinneren.  
Wat de voorrangsregeling betreft, dit is een delicaat thema. Uit uw vraag blijkt dat een aantal verder 
afgelegen gemeenten geen of bijna geen residenten hebben in het APB. Dit is zo! Dit heeft te maken met 
het feit dat iedereen graag resideert in zijn eigen omgeving en dat die mogelijkheid nu ook voor een groot 
deel bestaat. Als er bij de opname een vraag is aan de sociale dienst, dan wordt in de instelling altijd 
voorrang gegeven aan de inwoners van de 'partners', met 'partners' bedoel ik partners in het beleid, 
andere gemeenten. Dit is een permanente opdracht die tot hiertoe vervuld wordt. Ik wil u ook 
confronteren met het gevolg van een dergelijke opnamepolitiek. Dit betekent dat je niet noodzakelijk eerst 
gaat kijken naar het zorgprofiel en deze keuze heeft zijn financiële weerslag in de cijfers van de 
rendabiliteit. Dit is een keuze die men kan maken.  

Enige uitzondering hierop vormt de SP-afdeling, het chronisch ziekenhuis, daar kunnen wel behoeften 
bestaan bij kleinere gemeenten. Het is in dat kader dat de huisartsen in de streek aangeschreven zijn met 
een voorstelling van het ziekenhuis. Tot zover het zorgcentrum Lemberge. 

Dan kom ik tot de vraag van mevrouw Colen betreffende de woonwagenproblematiek. 
Ik kan die geven zegt de fractieleider mij. Ik dank mevrouw Colen voor de aandacht die zij betoont voor 
de problematiek van de woonwagenbewoners. 
Zij zijn zowat de enige groep inwoners waarvoor de overheid zich heel beperkend opstelt in de woon-
instellingen die zij levert. Dat toont zich zelfs op wereldvlak. In Europa kan men zelfs stellen dat de geest 
ten aanzien van bepaalde minderheden ook na 65 jaar nog nazindert. Deze groep behoeft geen of krijgt 
geen aftrek van hypothecaire lening, een belangrijke inspanning van de overheid ten aanzien van velen 
van ons. Geen grote verkavelingen, geen grote infrastructuurwerken, een kleintje misschien, geen sociale 
woningbouw.  

De Vlaamse Overheid verwacht als opdracht van de provinciebesturen dat zij een actieve ondersteuning 
doet op vlak van het terrein van het woonwagenbeleid. In 2001 nam de toenmalige bestendige deputatie 
de principiële beslissing tot ondersteuning van het aanleggen van een doortrekkersterrein, ook het 
inrichten en het beheren ervan. De Vlaamse subsidie bedroeg 90%, de provinciale 10%.  

Vanaf 2004 verleende het provinciebestuur een projectsubsidie voor het aanstellen van een halftime 
beheerder van de voorlopige pleisterplaats. De projectsubsidies werden verleend in 2004, 2005 en 2006. 
De projectsubsidie 2004 werd teruggevorderd omdat er geen geschikte beheerder werd gevonden. Het 
aantal doortrekkers is inderdaad gedaald:  
- in 2003: 847; 
- in 2005: 481; 
- voor 2007 krijgen we een nieuwe stijging.  

Is de behoefte dan verdwenen?  
Ik vermoed dat de reden van de algemene daling zeker en vast te maken heeft met de afwezigheid van 
voldoende comfort op vlak van sanitair, elektriciteit en water op de voorlopige pleisterplaats, die geen 
doortrekkersterrein is.  
Er is in 2005 een subsidie verleend aan de stad Gent voor de eerste fase van de ontwikkeling van het 
doortrekkersterrein aan de Drongensesteenweg. De eerste fase, de verwerving. Het project is momenteel 
in de studiefase.  
Mevrouw Colen stelt vragen over het gebruik van de subsidie.  
De verantwoording van de door het provinciebestuur verleende subsidie gebeurt jaarlijks en vormt telkens 
een aangrijpingspunt voor evaluatie en eventuele bijsturing. Ik kan haar daarin geruststellen. Als de 
middelen op een bepaald moment door omstandigheden zoals in 2004 niet kunnen worden gebruikt, dan 
worden die ook gewoon teruggevraagd. Dit is het gewone systeem binnen de provincie. Wij kijken na of 
het doel werd bereikt en blijven bijzonder alert op dat vlak, omdat wij alle middelen graag goed inzetten 
en niet graag iets zien verloren gaan. 
Op de volgende provincieraad agenderen we het projectvoorstel 2007 van Welzijn – Wonen.  
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Wij beoordelen hier onder meer het projectvoorstel 2008 van de stad Gent, dus dit wordt vast en zeker 
vervolgd.  

Wat betreft wonen: mijnheer De Cuyper en mevrouw De Meyer hebben hierrond veel gelijklopende 
vragen en bekommernissen geuit.  
Ook hier noteren we de vraag naar de meest performante inzet van personeel en middelen ten aanzien 
van het woonbeleid. Jullie pleidooien gaan vooral over het besluit van de Vlaamse Regering van 
21 september 2007 en over de regierol van de gemeenten, ook over de ondersteuning door de provincie 
ten aanzien van de gemeenten: logistiek, intergemeentelijk en financieel. 

Het provinciebestuur zet sinds een aantal jaren een fulltime personeelslid in om de Oost-Vlaamse steden 
en gemeenten op hun vraag, procesbegeleiding aan te bieden bij het ontwikkelen van een succesvol 
woonbeleid, het project 'bovenlokaal woonbeleid''. Dit personeelslid van de dienst 'Wonen' gaat in 
samenwerking met het agentschap 'Wonen' van de Vlaamse Overheid op het terrein poolshoogte nemen 
van de noden van Oost-Vlaamse gemeentebesturen op vlak van ontwikkeling van een lokaal woonbeleid. 
Dus wij nemen deel en wij participeren ook in het lokale woonoverleg om die studies verder te 
begeleiden. 
Het provinciebestuur biedt voor elke Oost-Vlaamse gemeente het cijfermateriaal aan over de uiteen-
lopende woonindicatoren in de vorm van woonfiches, waar alle elementen waarop men zijn beleid kan 
baseren op genoteerd staan en waar men rekening moet mee houden. Deze data zijn onmisbaar bij het 
opmaken van een doeltreffend woonplan in een gemeente. Ze zijn ter beschikking van de gemeenten net 
als de begeleiding bij de opmaak van dit woonplan.  
De dienst Welzijn kan het pleidooi voor een proactieve rol van het provinciebestuur in deze bijtreden. De 
proactieve ondersteunende rol wordt, zij het met bescheiden middelen, al toegepast. 
Het bestaan van een Vlaamse regelgeving ter zake kan een positief effect hebben op een aantal 
initiatieven die in Oost-Vlaanderen kunnen worden ontwikkeld. In het budgetontwerp 2008 is er 
150 000 EUR voorzien voor de sector en voor de projecten Wonen, Welzijn.  

Wat de intergemeentelijke samenwerking betreft, hanteren we momenteel het instrument van het niet-
gereglementeerd uitgavenkrediet 'Welzijn-Wonen'. Een van de invalshoeken – dit betekent niet dat er 
geen duiding gegeven werd – is exact het stimuleren van lokaal en regionaal woonbeleid door het 
aanmoedigen van intergemeentelijke samenwerking.  

We hebben door een aantal projecten die we in het verleden reeds financierden aangetoond dat wij een 
voortrekkersrol hebben gespeeld; een rol die nu terecht, opgenomen wordt door Vlaanderen.  
Wij kunnen aanvullend intergemeentelijke samenwerkingsverbanden helpen opstarten op plaatsen waar 
zij niet voldoende binnen de Vlaamse regelgeving vallen. We werken wat dat betreft samen met sociale 
woonactoren, gemeenten en ocmw's, sociale huisvestingsmaatschappijen, sociale verhuurkantoren en 
andere woon- en welzijnsactoren tot een ontwikkeling van een succesvol woonplan.  
Vanuit het krediet dat wij tot nu toe gebruikten zijn wij in staat geweest waardevolle projecten betreffende 
lokaal woonbeleid te ondersteunen en een rol te spelen inzake impulsbeleid. 

Meerdere projecten van ons projectvoorstel 2007 bevatten die intergemeentelijke samenwerking die een 
meerwaarde biedt in het Oost-Vlaams woon- en welzijnsbeleid. Helaas, slechts een projectvoorstel past 
helemaal binnen het kader van de nieuwe Vlaamse subsidie voor het lokaal woonbeleid, het project-
voorstel Zele-Berlare. Het voorzien in een reglement van intergemeentelijke samenwerking zoals ook in 
West-Vlaanderen, met financiële ondersteuning, bestaat momenteel alleen in West-Vlaanderen.  
Ik heb de rooster hierop nagekeken voor de verschillende provincies en het leidt daar tot 4 mogelijke 
projecten.  

In de andere provincies is de ondersteuning vergelijkbaar met onze aanpak en laat ze meerdere vormen 
en niet alleen het systeem van intergemeentelijke samenstelling toe.  
Overleg binnen de beleidscommissie 'Wonen' van de VVP zal mee moeten bepalen welke structurele rol 
de provincies opnemen ten aanzien van het nieuwe besluit van de Vlaamse regering. 

Collega's, u mag ervan op aan dat deze uitdaging in een stroomversnelling zit en dat we op korte termijn 
zo nodig het meest passende instrument – en dit kan een reglement zijn – zullen ontwikkelen, maar sta 
mij toe hierover nog overleg te hebben met de collega's uit de andere provincies.  
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Wat de zorgboerderijen betreft, Collega Veys, zal het antwoord wellicht verstrekt worden door 
collega Vercamer, want wij hebben uiteraard een geïntegreerd beleid en ook op dat vlak proberen wij de 
beste overeenkomsten naar Welzijn, Zorg, en Groene zorg te maken. 

Ik beland bij Welzijn en Gezondheid, gezondheidsbevordering, een tussenkomst van mevrouw Colen. 
Wat de uitleenkoffer betreft, de belangstelling is groot, ze heeft dat ook aangegeven en sinds de 
introductie van de koffers zijn deze praktisch constant uitgeleend.  
De uitleenkoffer is een instrument waarmee men de boer kan opgaan naar scholen, CLB's en dergelijke 
en waar kinderen, jongeren, geconfronteerd worden met lawaai: 
- Wat is lawaai? 
- Wat doet lawaai?  
- Hoe werkt een oor? 
- Hoe treedt oorbeschadiging op? 
- Wat zijn de gevolgen van gehoorbeschadiging op korte en op lange termijn? 
Deze koffer kreeg een bijzonder grote respons in aanvragen. Hij werd op 30 januari 2007 voorgesteld aan 
het publiek. Ook CLB's zijn vragende partij, jeugdwerking, politiezone's, belangenverenigingen, maar er is  
ook interesse van de collega's van de provincie Antwerpen.  
Daardoor zijn wij in gesprek gegaan met de jeugddienst van Antwerpen, samen met de provincie 
Antwerpen, ook zij zijn actief bezig met het thema lawaai.  
Beiden willen bovendien prioritair een sensibiliseringsactie opzetten voor de leeftijdsgroep van 12 tot 
18 jaar.  
Een van de vragen van mevrouw Colen: wat in 2008?  
Wij gaan samen met de provincie Antwerpen voor de leeftijdsgroep van 12 tot 18 jaar werken. De 
doelstelling is dat we de koffers voor de lagere school verder gaan updaten, uitbouwen en verspreiden 
over de betrokken provincies en dat wij een educatief pakket ontwikkelen voor 12 tot 18-jarigen te 
gebruiken door docenten in het secundair onderwijs. Dit wat betreft de schoolcontext.  

Wat de vrije tijdscontext betreft, datzelfde educatief pakket zal aangepast worden voor gebruik in 
jeugdraden bij jeugdwerkers en in jeugdverenigingen. Ik denk dat wij hiermee op een passende wijze in 
ons preventiebeleid instappen met een zeer gesmaakt project.  

Wat de opmerking betreft in verband met de website (dat dit niet terug te vinden is op de website), dit 
wordt zo snel mogelijk opgenomen want die is wat dat betreft inderdaad niet up-to-date.  

De tussenkomst over de tolk- en vertaaldienst van mevrouw Colen: er wordt gezegd dat de stijgende 
vraag niet bij te houden is en dat Gent hier maatregelen genomen heeft om de service betalend te 
maken. 
De aanvragen voor tolk- en vertaaldiensten gaan inderdaad steeds in stijgende lijn.  
Op dit ogenblik is het niet aangewezen om over te schakelen naar een betalende dienstverlening om 
reden dat er met de Vlaamse gemeenschap hard wordt gewerkt aan een structurele oplossing voor 
financiering van tolk- en vertaaldiensten. 
De definitieve krijtlijnen liggen nog niet vast, maar een groot aantal partners zijn betrokken en er zal een 
ruimere financiering vanuit de Vlaamse Gemeenschap mee gemoeid zijn.  
De regeling van Gent op dit ogenblik is dan ook wellicht maar een tijdelijke noodoplossing, waar wij niet 
hoeven in te stappen.  
Op 10 december zijn de provinciebesturen uitgenodigd door de Vlaamse Gemeenschap voor een overleg 
over de hertekening van het Vlaamse landschap van het sociaal tolken en vertalen.  
De verwachting is dat in 2008 een nieuwe structuur en een nieuwe financieringsregeling tot stand komen 
en op dat moment kunnen wij onze definitieve houding bepalen.  

Dat het volledig gratis aanbieden van tolkuren de organisaties zou dwingen, of dat dit zou leiden tot 
onverantwoord gebruik en dat anderstaligen zich niet gestimuleerd zouden voelen om Nederlands te 
leren, klopt niet.  
Om te beginnen hanteert onze tolk- en vertaaldienst een zeer strikt en beperkend reglement dat een 
voortdurende controle toelaat op het gebruik van deze dienstverlening. Wanneer duidelijk onnodig een 
beroep gedaan wordt op de tolkendienst, wordt niet ingegaan op de vraag. Men kent snel de pijnpunten, 
daar zijn ervaringen rond.  
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Wat het leren van Nederlands door anderstaligen betreft, moet duidelijk gesteld worden dat de 
tolkendienst enkel en alleen kan ingezet worden ten behoeve van nieuwkomers, die het Nederlands nog 
niet machtig zijn. 
Diensten voor sociaal tolken en vertalen zijn bedoeld om de primaire zorg- en dienstverlening ook voor 
hen toegankelijk te maken en om hen toe te laten zo snel mogelijk door te stromen naar het inburgerings-
programma.  
We kunnen erop wijzen dat op dit ogenblik vraag en aanbod van de centra voor inburgering, de lessen 
Nederlands, veel sneller stijgen dan de vraag naar onze tolkendienst.  
Ik wil er toch op wijzen omdat men soms de ene taal begrijpt en de andere niet. Als de Vlaming ten 
onrechte in Brussel, omwille van de taal verstoken blijft van gezondheidszorg en dit zware problemen met 
zich meebrengt, is dit een schande. Het is sowieso een schande dat iemand verstoken blijft van 
elementaire zorgen. Dit principe hanteren wij ook hier: elementaire zorgen, ook gezondheidszorgen 
moeten steeds bereikbaar zijn voor iedereen. Dit is een mensenrecht. 

De vraag van mijnheer Veys over de gemeentelijke website en de correcte informatie over orgaan-
donatie.  
Op dit moment werd nog niet overwogen om met de gemeenten contact op te nemen om hun website 
terdege correct bij te sturen, niet in het kader van sociale planning (het hoort er ook niet direct thuis), 
noch inzake ondersteuning van lokaal sociaal beleid in het algemeen of in het gezondheidsbeleid.  
Maar dit kan echt een element zijn in het wegwerken van het tekort aan donoren, omdat er nog veel 
onduidelijkheid is voor sommigen.  
Ik denk dat het een interessante overweging is om de gemeenten van hieruit de vraag te stellen naar hun 
updating van hun websites, alhoewel de vraag ook kan gesteld worden op de VVSG.  
Wij kijken uit welk initiatief wij terzake kunnen nemen omdat telkens als wij effect kunnen hebben, wij ons 
niet moeten afvragen wie het exact moet doen. Als wij dit op een eenvoudige wijze zouden kunnen, dan 
nemen wij vast en zeker initiatief. 
Ik dank u dan ook voor het voorstel.  

Wat de tussenkomst van mevrouw Verheirstraeten betreft over opvoedingsondersteuning.  
Welke rol zal de provincie hier nu opnemen?  
Op de vraag die u al heel vaak en met veel ongeduld gesteld hebt, Mevrouw, kan ik u nog niet concreet 
antwoorden. Ik kan u wel een aanwijzing geven.  
Het recent decreet van 10 juli 2007 zegt in artikel 10 'Er zou een provinciaal steunpunt kunnen opgericht 
worden. Het vervult minstens volgende opdrachten: 
- in overleg met de Vlaamse coördinatoren opvoedingsondersteuning zal de provinicie faciliterend 

optreden inzake intergemeentelijk of regionale samenwerking rond opvoedingsondersteuning; 
- het stelt in staat om initiatieven inzake opvoedingsondersteuning gelegen buiten de centrumsteden op 

te starten (want de opvoedingswinkels die er nu komen, zijn er enkel in de centrumsteden in 
Vlaanderen); 

- het bundelt goede praktijkvoorbeelden en maakt ervaringsuitwisseling mogelijk'. 

In overleg met het Vlaams Expertisecentrum voor Opvoedingsondersteuning, zorgen wij mee voor 
provinciale verspreiding van informatie en van materiaal voor iedereen die professioneel of op vrijwillige 
basis met opvoedingsondersteuning bezig is.  

Mevrouw Verheirstraeten, momenteel wordt er gewerkt aan een visietetekst die deze rol kan vervullen. 
Het budget 2008 voorziet onder artikel 844 00 640 33 een bedrag van 28 800 EUR. We zullen dat 
moeten evalueren. 

Het bestuur doet wel een serieuze inspanning op dit moment door anderhalf equivalent aan personeel in 
te zetten en om de voorbereiding naar 2008 waar te maken. Wij hopen dan ook heel binnenkort naar de 
commissie te kunnen komen met een afgelijnd voorstel waarin wij onze opdracht heel duidelijk gaan 
opnemen. De provincies hebben trouwens binnen de VVP en binnen de commissie Welzijn ter zake 
onderhandeld met de minister, om aan te geven dat de noden die ons gesignaleerd werden vanuit niet-
centrumsteden, bijzonder zwaar doorwogen en dat men ter zake geen blinde vlekken kon laten ontstaan 
in het Vlaamse land, dus ook niet in de provincies.  
Wij zullen onze verantwoordelijkheid hier opnemen, maar een afgelijnd geheel, een actieplan op dit 
moment is in voorbereiding en zal wellicht binnenkort op een commissie ter sprake komen. 
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De vraag van mevrouw Dursun, of mankeer ik een volgorde ... 

De heer gedeputeerde Vercamer 

Mijnheer de Voorzitter, als u toestaat zou ik even willen inpikken op het aspect 'Groene zorg'  

De heer voorzitter 

Pik maar in! 

De heer gedeputeerde Vercamer 

Voorzitter, het is een interessante vraag. De collega heeft veel informatie goed bestudeerd. 'Groene zorg' 
is eigenlijk een oud fenomeen dat opnieuw naar voor komt en in een geactualiseerde vorm verschijnt.  
De provincie Oost-Vlaanderen heeft daar sinds 2003 heel wat inspanningen rond gedaan in het kader 
van de financiering van de plattelandsprojecten.  
Groene zorg Oost-Vlaanderen heeft inderdaad het project ingediend, dat noemt 'Boeren aan welzijn'.  
Er is in totaal sinds 2003 aan deze projecten reeds 284 000 EUR besteed, waarvan 154 000 EUR 
Vlaamse, Europese en provinciale cofinanciering, maar ook ongeveer 130 000 EUR bijeengebracht door 
de initiatiefnemers zelf.  

Als we kijken naar de Vlaamse cijfers die u aangeeft, namelijk de huldiging van de 250ste zorgboer en als 
we dan weten dat er op 15 oktober 2007 reeds 83 effectieve zorgboeren geweest zijn sinds 2003, dan 
ziet u dat we met Oost-Vlaanderen zeer goed scoren. De bakermat van deze initiatieven ligt in onze 
provincie. 
Sinds de start van die initiatieven hebben er een viertal reeds afgehaakt  
79 zorgboeren zijn op dit moment erkend. (83 - 4 = 79)  
Daarvan zijn er 10 die geen echt zuiver land- of tuinbouwbedrijf zijn.  
Maar 69 zijn er echt een land- of tuinbouwbedrijf.  
Wij weten dat er op dit moment nog 9 landbouwers en 4 andere groenaanbieders interesse hebben om in 
het systeem te stappen.  
Precieze cijfers voor 2008 kan ik u niet geven. Ik kan u wel zeggen dat, in het kader van het nieuwe 
PDPO-programma – Plattelandsontwikkelingsprogramma in mensentaal – er opnieuw een project 
ingediend is in Oost-Vlaanderen.  

Het managementcomité heeft dat project positief geëvalueerd, maar daar is nog geen eindbeslissing in 
genomen. Er is in elk geval afgesproken met de initiatiefnemers, dat er nu moet gezorgd worden voor 
structurele ondersteuning voor de toekomst. We kunnen dat niet blijven doen op projectbasis en de 
kansen zijn groot dat dit ook zal gebeuren.  

U weet dat er inmiddels vanuit de Vlaamse Overheid een structurele betoelaging voorzien is, en voor de 
werking 'Groene Zorg Vlaanderen' de koepel als voor de zorgboeren zelf is er een kleine tegemoet-
koming voorzien in de kosten die het werken aan een dergelijk project met zich meebrengt. 

In Oost-Vlaanderen is het ook zo dat wij vanuit de dienst Land- en Tuinbouw overleg georganiseerd 
hebben met de dienst Welzijn rond dit project om tot enige afstemming te komen. Dat is een goed 
initiatief geweest, het heeft geresulteerd in wat we noemen 'een rondetafel in 2005'.  
Er zijn een aantal afspraken gemaakt tussen de sector Welzijn en tussen de sector 'Groene zorg' – zeg 
maar de land- en tuinbouwsector – hoe we daar in de toekomst moesten mee omgaan, hoe we de vraag- 
en aanbodzijde op elkaar kunnen afstemmen enerzijds, hoe we de kwaliteit kunnen bewaken anderzijds.  
Dat zijn de twee voornaamste invalshoeken.  
Hierover is een uitvoerige nota in deputatie geweest, ik geef u het registratienummer, dan moet u het niet 
zoeken: registratienr. 0607596 'Beschermde tewerkstelling en opleiding' is de titel.  
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Ik ga ze niet oplezen, het komt er in essentie op neer dat men probeert vraag en aanbod op elkaar af te 
stemmen, de kwaliteit te bewaken en het initiatief kenbaar te maken. Er zijn vijf trajecten uitgestippeld om 
die drie doelstellingen te bereiken.  

De heer voorzitter 

Dank u, Mijnheer Couckuyt, u mag doorgaan. 

De heer gedeputeerde Couckuyt 

Dank u, Voorzitter.  

De heer voorzitter 

We verwelkomen de heer Gouverneur ik zal even pauzeren … 
We verwelkomen ook de heer Lampaert. 

Gelach 

Schorsing van de zitting 

Heropening van de zitting 

De heer voorzitter 

De schorsing is voorbij, ik zal mijnheer Couckuyt niet 'ontbloten', alles was aanwezig op zijn lessenaar, er 
was niets zoek geraakt, maar het had te maken met de recto verso. Mijnheer Couckuyt, u hebt het woord. 

De heer gedeputeerde Couckuyt 

Dank u, Voorzitter, de gierigheid kan soms eens bedriegen, nietwaar. Ik ben de draad kwijtgeraakt 
omwille van het feit dat er op de achterkant van mijn documenten ook tekst stond en dat ik dit plotseling 
niet meer omgedraaid, maar weggelegd heb. Mijn excuses aan mevrouw De Troyer want zo bent u uit de 
volgorde weggevallen.  

De vraag rond bijzondere jeugdzorg en de subsidie voor projecten en investeringen in de sector van de 
bijzondere jeugdbijstand.  
Eerst en vooral ging uw tussenkomst over de vermindering van het krediet van 300 000 EUR naar 
140 000 EUR. Dit is niet helemaal het geval. In 2006 vermeldt de rekening inderdaad 303 000 EUR. 
Omdat op dat moment met verschuiving van middelen een inhaalbeweging gemaakt is in de steeds 
stijgende investeringen in de bijzondere jeugdzorg, krijgt men een rekeningresultaat van 303 000, maar 
dit was initieel niet op die manier in de begroting voorzien.  

De daling die u nu ziet van 185 172 EUR naar 140 000 EUR heeft te maken met een verschuiving omdat 
de vernieuwde projecten Bijzondere Jeugdzorg vanaf begrotingsjaar 2008, via een globale projectenpot, 
projecten van algemeen sociale aard, zullen worden behandeld.  
Dus het bedrag van 45 000 dat u niet terugvindt in dit cijfer ligt in die projectenpot. 
De verschuiving gebeurt in het kader van het geleidelijk opheffen van open projectregelingen naar meer 
gerichte doelstellingen. Ik kan u ook zeggen dat hierover met de sector reeds contact geweest is. Er werd 
vooruitgeblikt omwille van het feit dat de investeringen die wij nu doen en spreiden binnen de sector 
telkens over meerdere jaren, dat die weinig effectief blijken te zijn.  
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Als wij 20% van een bepaald investeringsbedrag uitbetalen binnen 5 jaar, dan heeft dat met de werking 
ter plaatse eigenlijk nog weinig van doen.  
Dus we zijn in overleg met de sector tot de beste besteding van de middelen binnen die sector. Mogelijks 
is het niet zo dat investeringen hierin de beste werkwijze zijn, omdat wij zien dat wij weinig toevoegen aan 
projecten. Soms zijn wij bepalend of iets kan of niet kan. We zoeken naar een meer geconcretiseerde 
inzet van de middelen binnen die sector.  

Ik moet ook nog vermelden dat wij via jongerenwelzijn ook nog heel wat extra inspanningen hebben 
gedaan onder meer naar Roppov (ouderparticipatie in de bijzondere jeugdbijstand) die bijzonder 
geapprecieerd wordt binnen de sector en die een zeer effectief middel blijkt te zijn om aanwezig te zijn.  
Ook via het Provinciaal vereffeningsfonds waar vergoeding van slachtoffers van minderjarige daders, na 
het verrichten van prestaties door de minderjarigen en kaderend binnen herstelbemiddeling, dat wij daar 
onze verantwoordelijkheid ten volle opnemen en ik denk ook dat dit binnen de sector bijzonder 
geapprecieerd wordt, maar dit is onze opdracht. 

We doen ook wat aan het Ondersteuningsteam Allochtonen m.a.w. wij doen een en ander binnen de 
sector, we proberen onze rol volledig te spelen. Maar uw concrete vraag is 'hoe vang je mensen op' 
vooraf om hen niet in de jeugdbijstand of de vroegere jeugdbescherming te laten terechtkomen?  
Wat dat betreft hebben wij op dit moment vrij weinig middelen voorzien, maar dit was ook al in het 
verleden zo. Wij proberen onze rol daar te spelen binnen de context die we in het verleden speelden. 
Indien er ooit een heroriëntering van de middelen van investeringen naar dergelijke zaken kunnen, dan 
zal dit ook gebeuren in overleg met de sector zelf omdat wij dit graag doen samen met hen. 
Dat was de 'verloren gegane' vraag. 

Het punt van mevrouw Dursun, die gevraagd heeft naar de subsidie van de vzw Habbekrats.  
Wij subsidiëren Habbekrats onder meer voor een subsidie die in de begroting van 2007 nog 15 000 EUR 
bedroeg voor een project.  
Die projectsubsidie vermindert nu naar 8 000 EUR en dat was de opmerking die u maakte en het pleidooi 
ook om dit niet af te bouwen.  
Vanuit de jeugdsector ontvangt Habbekrats in 2006 via het subsidiereglement van provinciaal jeugdwerk 
ook 10 800 EUR, dus dit moet gevoegd worden bij de middelen die men op dit moment ook nog krijgt.  
Deze middelen werden verleend in het kader van gezondheidspromotie. 
Een aantal langlopende projecten waarvan de effectiviteit op provinciaal niveau momenteel wat afloopt, 
worden nu gradueel afgebouwd.  
Het betreft hier projecten die langer dan 3 jaar op naam in de begroting zijn beland.  

Gelet op het krappe budget voor gezondheidspromotie – u moet dat zien binnen het budget 
Gezondheidspromotie, niet binnen het budget Jeugd waar men nog aanwezig blijft – is geopteerd voor 
een heroriëntering van de acties naar duidelijke speerpunten, waar de provincie wel een rol kan spelen 
zoals onder meer de acties ter voorkoming van gehoorschade bij jongeren waar wij een pioniersrol op 
ons genomen hebben. 
De projecten die hun meerwaarde jaar na jaar – want we spreken hier over een subsidie die vrij lang 
verleend wordt – niet meer op dezelfde manier kunnen bewijzen bouwen wij dan ook af. 
We zijn ook niet bang dat het niet meer subsidiëren van dit project – het loopt tijdelijk – binnen de 
algemene werking zijn verloop niet meer zou krijgen, en we zijn ook niet bang dat de middelen van de 
provincie van die aard zouden zijn dat ze een nefaste invloed hebben op het budget van de organisatie. 
(want dat wordt toch wel telkens nagekeken).  
Habbekrats wordt gesteund door het Landelijk Jeugdwerk. Habbekrats is een door Vlaanderen erkende 
Jeugdorganisatie en het globale budget voor Habbekrats is momenteel 891 000 EUR. Dus binnen dat 
budget betekenen wij eigenlijk niets, wij leveren slechts een beperkte meerwaarde. 
Mochten er op een gegeven moment nieuwe en interessante projecten moeten worden opgenomen, dan 
doen wij dit zeer graag. Na enige tijd moeten de projecten in de algemene werking worden opgenomen. 
Dus de vrees dat Habbekrats hiermee een moeilijkheid zou ondervinden naar werking, dat moeten wij 
niet nemen. 
Tot zover het antwoord voor mevrouw Dursun. 
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De heer voorzitter 

Bent u niemand vergeten? 
Soms een beetje te traag en dan te snel … 

De heer gedeputeerde Couckuyt 

Ik begin met wat de subsidies betreft voor thuiszorg, mantelzorg, zelfzorg, geestelijke gezondheidszorg, 
ouderenzorg en gehandicaptenzorg. In het kader van de kerntaken, in het bijzonder voor bovenlokale 
taakbehartiging, het impulsbeleid, de netwerkvorming en de sociale planning, nemen wij daar ons deel en 
slechts dat deel wat voor ons is weggelegd.  
Bijvoorbeeld: 
- Bovenlokaal: de structurele steun aan de diensten gezinszorg, de mantelzorgpremie, de structurele 

steun aan vzw OVOSIT (dat is de bundeling van de basale thuiszorgdiensten op provinciaal niveau), de 
zelfhulp- en ziektegebonden groepen worden door ons gesteund. 

- Netwerkvorming: overleg- en afstemmingsfora van diensten gezinszorg, residentiële ouderenzorg, 
lokale dienstcentra en kortverblijven. 

- Sociale planning: onze rol in de zorgregistratie en planning voor personen met een handicap. Dit 
betekent dat je op de wachtlijst terechtkomt nadat je een aanmelding deed via uw instelling bij onze 
provincie. Pas daarna wordt de wachtlijst vastgelegd.  

Ook hier verwijs ik naar de concrete projecten die in onze nieuwe samenstelling van budget heel duidelijk 
apart weergegeven zijn in de artikelen 870 00 640 19 tot en met 29 waar alle opsommingen van deze 
projecten heel duidelijk staan.  
Daaruit blijken de concrete klemtonen, zoals: thuiszorg voor mensen met niet aangeboren hersenletsel, 
woon- en zorgzones, zelfstandigheid in de thuiszorg, opvang van chronisch zieke kinderen, nacht- en 
weekendzorg, welkomgezinnen, … Het gaat hier vooral om een impulsbeleid dat opgebouwd wordt 
naargelang de acute concrete noden en ingevuld wordt in overleg met de betrokken actoren in het 
zorglandschap.  
Voor besluitvorming wordt die concrete invulling overigens nog verder voorgelegd aan de raad. Dergelijke 
dossiers zijn behandeld in de vorige raadszitting van november. 

Wat de personen met een handicap betreft leggen wij, naast een subsidiebeleid voor de voorzieningen, 
een sterk accent op de samenwerking met Vlaanderen voor de opheffing van de wachtlijsten, zie de 
beleidsverklaring. Deze opdracht ressorteert vooral onder de kerntaak sociale planning. 
Ik denk dat ik hiermee geantwoord heb. 
Dank u.  

De heer voorzitter 

Dank u wel, Mijnheer de Gedeputeerde, met het antwoord aan mevrouw Pede. Deze tussenkomst werd 
gehouden loco mijnheer Beke. Bij deze sluiten we dit hoofdstuk af.  
Het debat zal beginnen. Mijnheer de Gedeputeerde, ik spreek u niet vaderlijk toe, ik ben daar te jong 
voor. Mijn voorganger kwam iets grijzer en meer Hebreeuws voor. In elk geval er is geen grotere 
tegenstelling tussen u en uw vorige spreker, uw partijgenoot de gedeputeerde van Cultuur. Hij doet dit 
met een zekere, zonder spot, bombarie. U doet dat zeer rustig en sereen. Niet verstrooid, maar sereen 
en zeer volledig. Ik heb ook iedereen zien luisteren naar het antwoord en dat is ook veel waard, dat men 
ten minste luistert. 

Applaus 

Ik open de repliek en de vragen. 
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Mevrouw Van der haeghen 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega's,  
Ik wil mij bij voorbaat eventjes verontschuldigen bij de gedeputeerde omdat de tussenkomsten van de 
dames uit mijn fractie hem eventjes in de war brachten. Ik ben nu wel gerustgesteld aangezien ik 
begrepen heb dat dit niets te maken heeft met hun charmante verschijning. 
Toch nog een kleine rechtzetting. Het is niet mevrouw Dursun, het is mevrouw Alici. 

De heer voorzitter 

Dursun is haar voornaam hé. 

Mevrouw Van der haeghen 

Inderdaad, Mijnheer de Voorzitter, maar ik denk dat wij hier normaal gezien aangesproken worden met 
onze familienaam. 

Rumoer 

Ik moet u bedanken voor uw uitvoerig antwoord. Ik heb voor alle duidelijkheid geen pleidooi gehouden in 
mijn algemene tussenkomst voor een Sinterklaaspolitiek. Ik denk ook niet dat u dat zo begrepen heeft. Ik 
heb wel een heel sterk pleidooi gehouden om de beschikbare middelen goed aan te wenden en om bij 
nieuwe budgettaire ruimte ook accenten te leggen voor nieuwe initiatieven. Ik heb ook begrepen, en daar 
ben ik ook heel blij om, dat de resultaten van de gelijkekansencommissie uit de vorige legislatuur geen 
dode letter zullen blijven. Dat u inderdaad de zaken, de insteken, die daar gegeven zijn in de vorige 
legislatuur, mee zal opnemen om naar een herdefiniëring te komen van wat we nu met ons 
gelijkekansenbeleid verder zullen doen. 

Nog kort eventjes over de tussenkomst van mevrouw Colen met betrekking tot de woonwagenbewoners. 
Mevrouw gaf de indruk dat die halftijdse medewerker voor die voorlopige pleisterplaats te Gentbrugge 
eigenlijk niet veel om handen heeft. Ik ben heel goed geïnformeerd wat dit dossier betreft want we 
hebben dat heel sterk vanuit onze fractie ondersteund in de vorige legislatuur en daarom wil ik toch eens 
duidelijk stellen dat die halftijdse medewerker weldegelijk is ingezet voor de ganse politiek rond de 
woonwagenbewoners. Dus niet alleen voor de voorlopige pleisterplaats maar ook voor de andere sites, 
onder andere tegen het UZ; de naam ontsnapt mij nu. Ik denk dat die persoon meer dan zijn handen vol 
heeft en dan vind ik het dus verder een goede keuze dat dit bestuur dit verder wenst te ondersteunen.  
Tot zover, Mijnheer de Voorzitter. 

De heer Herman 

Uiteraard wens ook ik de heer gedeputeerde te bedanken voor zijn uitvoerig antwoord. Uit de aard van 
zijn antwoord leid ik af dat hij mijn tussenkomst eerder als een soort aanval op het beleid ervaart. Ik kan u 
verzekeren, Mijnheer de Gedeputeerde, dat mijn tussenkomst en mijn vraagstelling er een was op basis 
van oprechte bezorgdheid over de toekomst van het zorgcentrum. Ik wens ook mee te geven dat mijn 
fractie de inspanningen van de provincie in het verleden om het zorgcentrum te redden van de ondergang 
zeer zeker toejuicht.  
U stelt dat er in 1998 al een audit is uitgevoerd met structurele maatregelen tot gevolg. Nu de cijfers zijn 
wat ze zijn en die zijn op zijn zachtst gezegd niet positief te noemen. Ik stel vast dat we om het 
zorgcentrum te redden opnieuw voor een dure audit komen te staan. De structurele maatregelen uit het 
verleden waren eigenlijk niet voldoende om het zorgcentrum een volwaardige kans op bestaan te geven. 
Wat de opnamepolitiek betreft ben ik niet overtuigd van uw antwoord. Ik ben overtuigd dat er een creatief 
opnameplan moet komen, dus een soort voorrangsregeling die alle deelgenoten kan bedienen zonder te 
moeten raken aan de zorggraad. Ik heb gehoord op de laatste raad van bestuur wat ik heb gehoord en 
daar zeiden bepaalde gemeentelijke deelgenoten heel duidelijk dat wanneer zij zouden kunnen, dat ze 
dan zouden uitstappen net omwille van het feit dat zij niet gegarandeerd waren van bepaalde opnames 
uit hun streek. U noemt dat politieke verantwoordelijkheid, ik noem dat of ik heb dat politieke solidariteit 
genoemd. Volgens mij is dat louter een kwestie van interpretatie. 
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Dank u. 

De heer Veys 

Ik bedank de gedeputeerde op mijn beurt. In verband met zijn antwoord op zijn tussenkomst over het 
Jeugdbeleid heb ik toch nog een opmerking, namelijk over de motivatie over het afschaffen van de 
initiatieven rond Kunstbokaal en rond de Kinderprovincieraad. Ik ga akkoord met de argumentatie, maar 
mijn kritiek die ik in mijn tussenkomst heb gemaakt is dat er niets in de plaats komt. Dit waren toch 
initiatieven die vroeger zochten naar een creativiteit. Ik heb toen ook gezegd dat er subsidies geschrapt 
zijn op het gebied van het experimentele jeugdwerk en dat daar zeer weinig voor in de plaats kwam. De 
hoofdaandacht en de hoofdklemtoon liggen zuiver op het ondersteunen van het jeugdwerk. Dat is 
natuurlijk zeer terecht gelet op die 80% problematiek die ook zeer waardevol is.  

In verband met Dendermonde heb ik ook nog een opmerking. U zegt dat er een Masterplan is dat nu nog 
in een fase zit binnen de administratie omdat er nog geen budget is. Het duurt wel allemaal lang. Ook die 
investeringswerken. In het begin van de vorige legislatuur is die 'witte villa' in Ronse gesloten. We gaan 
nu naar 2008 en we kunnen nog altijd niet spreken over een volledig operationeel Jeugdcentrum. Er is 
nog steeds geen Masterplan dat een beetje de afspraken tussen enerzijds de school en anderzijds het 
Jeugdcentrum in een vaste structuur kunnen gieten. Het gaat ook over het afwerken van die 
slaapplaatsen en die vormingslokalen. Anderzijds denk ik aan de problematiek van die broodkeuken. Ik 
zal dat wellicht jaarlijks opnieuw moeten herhalen tenzij dat u mij eens een aantal goede argumenten 
geeft, behalve het budgettaire, waarom dat u zegt dat er ook nog andere overwegingen zijn om enkel te 
werken met een broodkeuken.  

In verband met de website. Ik heb natuurlijk ook het antwoord gelezen van de deputatie en het is ook aan 
bod gekomen op de algemene vergadering, maar naar mijn aanvoelen was men niet echt enthousiast 
over wat ik een zeer terughoudend en conservatief antwoord vond.  

Ik waardeer de inspanning die de gedeputeerde zal doen op het vlak van het koepeldecreet betreffende 
het toerisme. Ik denk dat dit zeer waardevol is en naar mijn aanvoelen dat er vanuit het jeugdwerk wordt 
aangetoond, weliswaar waar mogelijk, of dat nu in het Vlaamse parlement is of de VVP of via andere 
kanalen, dat daar toch rond gewerkt wordt. Ik dank ook voor het positieve engagement of toch de goede 
actie in verband met de problematiek rond de orgaandonatie. 

Tot slot wil ik toch nog twee puntjes in herinnering brengen die ik tijdens mijn algemene toespraak heb 
gehouden, enerzijds de schrapping van het budget subsidiereglement ouderopvoeder. In 2006 spraken 
wij nog over 18 391 EUR. In 2007 was het oorspronkelijk 0 EUR, maar na een begrotingswijziging heeft 
men toch rond de 15 000 EUR voorzien. Nu voorziet men terug 0 EUR en er is gezegd in de commissie 
dat men dit reglement ging schrappen of vernietigen. Ik betreur in ieder geval die politieke beslissing, 
daar waar er toch wel een nuttige wending kan aan gemaakt worden. 
Anderzijds had ik in mijn algemene tussenkomst ook verwezen naar de centrale wachtlijst en de rol die 
de provincie daarin speelt. U hebt er daarstraks ook een tweetal keer allusie op gemaakt. Ik waardeer 
natuurlijk de inspanningen die de provincie enerzijds doet op vraag van de Vlaamse overheid betreffende 
de coördinatie. Tijdens mijn tussenkomst heb ik toch een beetje gewezen op het stijgende aantal van de 
cijfers. Een van de argumenten van uw toenmalige collega minister Vervotte is dat ze nu voor het eerst 
eens goed in kaart gebracht worden en daardoor zo spectaculair stijgen. In 2004 spreekt men over 
1 000 personen, in 2005 over 2 400, in 2006 gaat het naar 2 600 en in 2008 gaat het in feite al over meer 
dan 8 000 personen die op die wachtlijst gaan staan.  
Ik vraag mij dan af of de provincie niet nog meer kan doen zonder daarvoor veel financiële middelen 
daartegenover te stellen. Kan men niet op een meer creatieve manier proberen aan die wachtlijsten te 
werken? Dat was ook een beetje mijn bedenking die ik maakte tijdens mijn algemene tussenkomst. 
Dank u. 
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De heer gedeputeerde Couckuyt 

Wat Lemberge betreft en het blijvende tekort. Die audit die negen jaar geleden gehouden werd, is 
relevant binnen de regelgeving van negen jaar geleden. Ik heb verwezen naar de financiering, de 
financiering van de overheid voor die opdracht die wijzigt. Dat betekent dat je in het kader van de 
uitvoering van de planning van die audit op een bepaald moment geen financiering krijgt voor opdrachten 
die je tot u neemt. Een audit veroudert heel snel en moet telkens in een actuele context gezien worden. 
De huidige, zeer dure audit waarover u spreekt, is geen zeer dure audit. Wij kunnen het resultaat nog niet 
geven. De inschrijvingen zijn nu binnen, maar geen van de marges, geen van de cijfers liggen binnen de 
marges waarvan men moet gaan zeggen: "Wat is dit voor iets? Zal dat ons wel voldoende inzichten 
opleveren voor die prijs?"  

Over uw zorg voor de partners in de intercommunales of die deel uitmaken van het opnamebeleid, kan ik 
u nogmaals wijzen op de gewijzigde toestand. Een gemeente waarvan de afstand meer dan 20 km van 
ons Zorgcentrum ligt en waar een bejaarde wenst opgenomen te worden in een instelling zal zelden die 
keuze maken. Mensen zullen niet naar Lemberge gaan omdat hun gemeente daar aandelen in heeft, dit 
is geen beweegreden. De reden waarom men naar een plaats gaat is omdat de familie hen zou kunnen 
bezoeken. Ik wijs u er op dat indien een vraag dienaangaande gesteld wordt, ze op dat moment ook zo 
behandeld wordt, ook al heeft het een financiële weerslag, want het zorgprofiel wordt dan niet prioritair 
gesteld. 

Wat de participatie in het jeugdwerk betreft en het feit dat er niets in de plaats komt. Ik denk dat wij eerst 
en vooral eens moeten gaan praten met de provinciale jeugdraad, namelijk over welke participatie-
instrumenten zij voorstellen. Heel vaak wordt gezegd van jeugdraden, zowel van gemeentelijke 
jeugdraden, van provinciale jeugdraden, zelfs van die op Vlaams niveau dat de aanbevelingen naar het 
beleid die zij maken dat die eigenlijk te weinig naar voren gebracht worden. Men is heel vaak bezig met 
zijn eigen organisatie als jeugdraad, eerder dan met beleidsadvisering. Wij kunnen gerust de vraag 
stellen Mijnheer Veys, of wat dat betreft mogen wij ook gerust initiatief nemen als raad en wij kunnen ook 
gerust advies vragen welke voorstellen betreffende participatie van Oost-Vlaamse jeugd men aan ons 
doet. Wij kunnen die vraag gerust stellen. Dit kan een interessante opdracht zijn voor de provinciale 
jeugdraad. Maar het zal door hen moeten geadviseerd worden. Zij zijn de partner bij uitstek om dit te 
doen.  

Wat de website betreft? Is dat onvoldoende? Ja, er zijn andere voorstellen gedaan maar men kon daar 
technisch niet op ingaan. Schrappen van ouderopvoeder was inderdaad een in onbruik geraakt reglement 
dat door het bericht van de nakenende afschaffing plotseling in de belangstelling gekomen is. Maar we 
moeten het inderdaad afschaffen en niet louter het budget op nul zetten. 
Wat de centrale wachtlijsten betreft kunnen wij eigenlijk weinig doen. Wij zijn de aangewezen partner om 
door de terreinkennis van instellingen, van handicaps, van personen op de wachtlijst, om aanbevelingen 
te doen aan het Vlaamse Agentschap voor Personen met een Handicap om de wachtlijsten weg te 
werken. Wij kunnen niet in de plaats treden van een andere overheid. De financiering van instellingen en 
van diensten is een opdracht van de Vlaamse overheid en in deze spelen wij alleen een technisch 
verfijnde rol voor de Vlaamse overheid, voor het Vlaamse Agentschap voor Personen met een Handicap. 
Dank u. 

De heer voorzitter 

Dank u wel. Ik sluit dit debat af. 
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ONTWIKKELINGSSAMENWERKING 

BUDGET P. 100: G.U. 161 01/640 02 EN G.U. 161 01/640 04: NOORD-ZUIDSAMENWERKING - WERKINGSSUBSIDIES VOOR 
PROJECTEN IN HET BUITENLAND ERKENDE NGO'S EN SUBSIDIES AAN 11.11.11 ALS KOEPEL VAN DE VLAAMSE 
NOORD-ZUIDBEWEGING: VRAGEN OVER DE CONTROLE DOOR DE PROVINCIE OP DE DOOR HAAR TER BESCHIKKING 
GESTELDE SUBSIDIES 

De heer Herman 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega's,  
Ook in 2008 voorziet onze provincie tienduizenden euro’s in het kader van de ontwikkelingssamen-
werking. Onder meer aan werkingssubsidies voor projecten in het buitenland van erkende ngo's en vooral 
voor de subsidiëring aan 11.11.11 als koepel van de Vlaamse Noord-Zuidbeweging.  

Nu bestaat er een studie van de actiegroep "Stop Armoede Nu" die een kritische doorlichting maakt, van 
zowel internationale, als Belgische ngo's op basis van bestaand cijfermateriaal. 
Volgens dat onderzoek is er een zwaar gebrek aan transparantie, in verband met de besteding van de 
miljoenen die ngo's krijgen, zowel in België als in het partnerland. Bovendien worden die subsidies soms 
ingezet voor doelen die niet overeenkomen met de beleidsdoelstelling van de overheid. 

Het blijkt dat veel ngo’s, zonder dat er veel controle mogelijk is, een belangrijk deel van hun verkregen 
middelen ook aan studies, reclame en consultants, restaurantkosten, onkostennota's, reis- en 
verblijfskosten en dergelijke meer spenderen, terwijl slechts een beperkt deel echt bij de 
hulpbehoevenden terechtkomt. Er wordt met andere woorden te veel geld gemorst in België zelf of 
gewoon doorgesluisd naar het internationale moederbedrijf. 

Sommige ngo's zouden ook niet spaarzaam zijn en laten bijvoorbeeld na, om verschillende offertes te 
vragen bij grote aankopen. 
De organisatie “Stop Armoede Nu” betreurt dat ngo's nog altijd de aanbevelingen niet helemaal volgen 
die het Rekenhof in 1997 formuleerde voor het algemeen bestuur voor Ontwikkelingssamenwerking.  
Het Rekenhof wil meer controles of ngo's wel de doelstellingen realiseren waar ze geld voor krijgen en 
pleit onder meer voor een duidelijk en gedetailleerd financieel verslag.  
"Stop De Armoede" verwijst zelf ook naar een studie van Action Aid International. Die onderzocht welk 
percentage ontwikkelingshulp effectief bij de hulpbehoevenden terecht kwam. Wereldwijd bleek 61% 
'spookhulp' te zijn. Voor België berekende Action Aid dat in 2003 slechts 31% echte hulp was en 69% dus 
spookhulp.  
De studie stipt ook nog aan dat sommige ngo's zelfs winst maken. Op een totaal van zo'n 70 
gecontroleerde organisaties, bleek dat voor 2004 de opbrengsten 25 miljoen euro hoger lagen dan de 
uitgaven. "Stop De Armoede" pleit dan ook voor een dringende herdefiniëring van de financiering van en 
de controle op ngo's.  

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega's,  
We hebben ongetwijfeld allen recent kennis genomen van het nieuwe boek van auteur Thiery Debels met 
de veelzeggende naam "Hoe goed is het goede doel?".  
Dit boek schijnt de onderzoeken te bevestigen en stelt dat van elke 100 euro die gedoneerd wordt aan 
een goed doel, slechts 1 euro zijn bestemming bereikt.  
Als u het mij vraagt: een kaakslag voor alle militanten van de ngo's die op vrijwillige basis en uit zuiver 
idealisme jaarlijks de bedeltoer opgaan.  

Een andere invalshoek voor ontwikkelingssamenwerking wordt gegeven door een aantal economen en 
ontwikkelingsdeskundigen: 
en ik citeer graag de zwarte, Afrikaanse econoom James Shikwati, een liberaal overigens. Die stelt 
onomwonden: "De landen die de meeste ontwikkelingshulp hebben ontvangen zijn er nu het ergst aan 
toe.” “De ‘ontwikkelingshulp’ bevordert de corruptie, de bureaucratie en het leert de Afrikanen zich als 
bedelaars te gedragen”.  

Een andere ontwikkelingsdeskundige, in het bijzonder Peter Thomas Bauer, eveneens een liberale 
economist, stelt het zo: 'Buitenlandse hulp is een methode om geld van arme mensen in rijke landen, 
door te sluizen naar rijke mensen in arme landen' . 
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Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega's,  
Persoonlijk vind ik dat onze grootste aandacht moet gaan naar de bestrijding en het voorkomen van de 
eigen armoede in Vlaanderen. Elke winter komen Vlamingen nog steeds om van de kou of van de 
honger. Steeds meer Vlamingen leven onder de armoedegrens. Vlaams geld, moet eerst en vooral in 
Vlaamse handen blijven, voor Vlaamse welvaartstijging en Vlaamse armoedebestrijding. 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega's,  
Rekening houdend met de terechte vragen, opmerkingen en bekommernissen van zowel de studies, als 
het boek, als de opmerkingen van de ontwikkelingsdeskundigen pleit ik er dan ook voor om de 
ontwikkelingssamenwerking op provinciaal niveau te beperken tot het voorzien van een budget voor 
dringende noodhulp bij natuurrampen en de eventuele, beperkte en streng gecontroleerde structurele 
ontwikkelingshulp te beperken in tijd en over te laten aan de hogere overheid. 

Mijn vragen zijn de volgende:  
Op welke manier controleert de provincie dat onze ter beschikking gestelde subsidies daadwerkelijk aan 
de in de beleidsdoelstellingen bedoelde projecten worden gespendeerd?  
Heeft de provincie zicht hoeveel % van onze subsidies als 'spookhulp' (dus geld dat effectief NIET bij de 
noodlijdenden terecht komt, maar besteedt wordt aan onder andere personeelskost) kan bestempeld 
worden?  
Heeft de provincie inzicht in de 'boekhouding' van de ngo's die ze subsidiëren?  
Stelt de provincie de subsidies 'zomaar' en 'onmiddellijk' ter beschikking of geldt het principe: "eerst 
bewijzen, dan pas betalen"? 
Dank u. 

De heer gedeputeerde Couckuyt 

Mijnheer Herman, ik ken u als een regelmatig kritische man. U slikt niet zomaar alles, vandaar mijn 
verwondering bij het citeren van een aantal studies, zo onder meer het boek van Debels. U citeert daaruit 
zonder dat u bij dat document kritische bedenkingen maakt. Ik miste dat wat, maar u hebt het ook 
gewoon geciteerd, u hebt niet gezegd dat het waar was. Ik vroeg mij op een bepaald moment ook af wat 
u persoonlijk aangaande deze problematiek wilt. U hebt het dan op een gegeven moment gezegd dat wij 
de middelen hier moeten besteden. Je zou dit kunnen samenvatten onder de slogan "Eigen volk eerst".  

Uw concrete vragen die u hier gesteld hebt betreffende de controle van de subsidies, is het zo dat ons 
bestuur de regels van het provinciedecreet volgt en ze vraagt ook audit en werkingsverslagen op. De 
controle gebeurt dubbel: zowel door de dienst Welzijn, als in de cel Interne Controle. Ik kan u zeggen dat 
de roze blaadjes die in de dossiers steken vanuit de Interne Audit bijzonder streng zijn. 

Voor het regiobeleid in Equador en de Filippijnen en voor sommige partners in Rwanda gebeurt die 
controle zelfs drievoudig. Dit gebeurt dan onder meer ook door een externe audit. De Vlaamse 
partnerngo’s die gecontroleerd zijn, houden de zaak ook in de gaten. Dus een drievoudige controle van 
de aparte middelenstromen die wij hierin voorzien.  

Wij hebben ook zicht op de verdeling van de besteding (dit wil zeggen de concrete bestemming) omdat 
voor onze partners dit geregeld wordt in kaderovereenkomsten, betreffende wat ginder in het zuiden met 
de middelen gebeurt. Werkbezoeken vullen dat aan en gaan na wat de effectiviteit is van de gebruikte 
middelen.  

Wij vinden het uiteraard belangrijk en waken er dan ook over dat de middelen die bestemd zijn voor het 
Zuiden ook in het Zuiden terecht komen en er goed besteed worden. Ze moeten effectiviteit krijgen, nu en 
vroeger. 

Met betrekking tot het boek van Debels waar u weinig kritisch uit citeerde, kan ik u toch nog even zeggen. 
Dit boek kwam tot stand door enkele gefrustreerde ontslagen personeelleden van Vredeslanden. Dit zou 
de lezer van dit boek toch kritisch moeten maken. 
Blijft dat controle van in het buitenland bestede middelen altijd wat moeilijker is, dat is evident, maar er 
lijken bij ons voldoende controlemechanismen ingebouwd. Ik denk dat dit een antwoord is op het 
inhoudelijke.  
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Wat uw stellingname betreft over het besteden van de middelen, niet ginder maar hier en alles te 
herleiden tot noodhulp. Ik denk dat u daarvoor hier in deze raad geen meerderheid zult vinden omdat 
maatschappij-opbouw mensen losmaakt uit afhankelijkheid, een belangrijke doelstelling is van de 
middelen, ook van de middelen die wij hier besteden en van de middelen die wij besteden in het zuiden. 
Ik denk met noodhulp alleen hou je alleen afhankelijkheid in stand. Wij zeggen: geen structuren maken 
geen mensen sterk om binnen hun maatschappij verantwoordelijkheden op te nemen. Dit is dus niet de 
politiek waar wij voor staan.  

Applaus  

De heer Herman  

Dank u wel, Mijnheer de Voorzitter.  
Ik dank de heer gedeputeerde ook voor zijn antwoord. Ik wil er toch even op wijzen dat ik inderdaad heb 
gesteld dat ontwikkelingshulp vanuit dit orgaan mijns inziens misschien wat overbodig is. Mijn voorstel 
was om het over te laten aan een hogere overheid, met andere woorden het niet volledig af te schaffen, 
zij het zeer gecontroleerd en beperkt in tijd.  
Aangaande het boek stel ik vast dat de betreffende auteur toch vrij zeker is van zijn stuk. Zoals u wellicht 
weet heeft de organisatie 11.11.11 de voornoemde organisatie voor de rechtbank gedaagd en die heeft 
een minnelijke schikking geweigerd. Hij gaat met andere woorden de confrontatie aan. Ik ben samen met 
u benieuwd wat dat zal opleveren. 

De heer Liebaut 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega's,  
De verklaringen van onze collega zijn nogal straf, zwaar geladen, een beetje ongewoon, dat is niet direct 
zijn stijl en zeer vergaand. Het zou dus niet gepast zijn om dat gewoon terzijde te laten liggen en daar 
niet op te reageren onder meer vanuit de CD&V-fractie na datgene wat terecht gesteld werd door de 
gedeputeerde.  
Mijnheer de Voorzitter, de misbruiken die er ongetwijfeld zijn, niemand twijfelt daaraan, gezien de 
dimensie van de hulp die verleend wordt. Het zou nogal merkwaardig zijn indien dit allemaal correct en 
integer zou verlopen. Die misbruiken zullen er ongetwijfeld zijn, maar als je misbruiken zou aanwenden 
om over te gaan tot de afschaffing zoals onze collega voorstelt, dan moet er ontzettend veel afgeschaft 
worden. Ik lees regelmatig over de misbruiken die er bestaan op het vlak van de samenwerking met de 
Europese Unie, als men de cijfers moet geloven die worden opgedist en in de redenering die jij wat dat 
betreft houdt, dan zou eigenlijk heel die Europese Unie moeten opgedoekt worden.  
Als ik lees over de misbruiken die vandaag bestaan in het Belgische leger en die nog in de 
weekendbijlage van De Standaard zijn gepubliceerd, "het schreeuwt de hemel", maar dan zou de 
conclusie moeten zijn, redenerend zoals u redeneert: "Laat ons dat Belgisch leger afschaffen." 

De heer voorzitter 

Breng de mensen niet op ideeën, Mijnheer Liebaut. 

De heer Liebaut 

Als het zou gebeuren, Mijnheer de Voorzitter, ik zou er geen traan voor laten hoor.  

Wat jij voorstelt is veel te radicaal. In het verleden hebben wij als fractie aangedrongen dat het grootste 
deel van de hulp die deze provincie verleent, terechtkomt op het terrein. Door de voorganger van de 
heer gedeputeerde is er terzake een engagement geweest om te komen binnen deze provincie tot een 
herziening van de besteding van de gelden, zodanig dat wij met zekerheid konden stellen dat het grootste 
deel van de bestede middelen inderdaad terechtkomt waar het moet terechtkomen. Dat pleidooi is dus 
zeker niet nieuw. Het is in het verleden ook gehouden en door de vorige deputatie is er terzake een 
engagement geweest.  
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Ik zou even willen herinneren aan dat concrete werk dat deze provincie verricht heeft onder andere in 
Rwanda, namelijk de waterbedeling. Dit was een bijzonder voorbeeldig project. Iedereen die daar ter 
plaatse geweest is, heeft kunnen vaststellen dat men vanuit de provincie de middelen op een bijzondere 
efficiënte manier besteedt. Heel dat project is teniet gegaan door de politieke en oorlogsontwikkelingen 
die zich hebben voorgedaan in dat land. Dat is bijzonder betreurenswaardig. Men heeft daar een werk 
van jaren, dat ook bijzonder duur was, gewoon kapot gemaakt. Maar goed, dit was alleen maar een 
vaststelling. Ik wil alleen maar zeggen, dat concrete hulp vanuit deze provincie op het terrein bijzonder 
nuttig kan zijn. 

De collega vergeet ook dat wanneer wij het zuiden aan zijn lot overlaten, dat dit de druk op het westen zal 
vergroten. We moedigen op die manier de immigratie uit die landen alleen maar aan. Zo komen we 
natuurlijk terug in de problematiek die door uw partij bij herhaling wordt aangeklaagd, namelijk dat we hier 
in deze rijke landen geconfronteerd worden met de toevlucht van zovelen, die vanuit die armoede op een 
menselijk zeer begrijpbare manier hun toevlucht gaan zoeken naar dat rijke westen. Met andere woorden 
wij hebben er alle belang bij dat wij de druk verminderen die gesteld wordt door de armoede op de 
bevolking van deze zuidelijke landen. Het is in ons eigen belang. Dit is een vorm van gezond 'eigen volk 
eerst'. Het eigen volk beschermen door de anderen te helpen die daar inderdaad behoefte aan hebben. 

Als je zegt collega: laat ons de zaak afwentelen naar eigen land en alleen maar de hulp die wij verlenen 
besteden aan de eigen armoede en de eigen mensen. Ik wil er u dan wel eens aan herinneren dat onder 
andere uw eigen partij bij herhaling de misbruiken van steunverlening in eigen land heeft aangeklaagd. 
Dit is een van de thema's van uw eigen partij. Met andere woorden u bent even vergeten dat als je op 
dezelfde manier consequent logisch zou redeneren, misbruiken in de derde wereld, dus afschaffing van 
de hulpverlening dan moeten we consequent zijn en dan moeten we ook de hulpverlening in eigen land 
afschaffen. Misschien zit dat erachter. Ik weet het niet, maar in elk geval, jij hebt in het verleden vanuit 
het Vlaams Belang die misbruiken aangeklaagd. En die misbruiken zijn er, niemand zal dat ontkennen, 
alleen heeft het allemaal geen zin om tot die conclusie te komen.  

Vandaar conclusie, Mijnheer de Voorzitter, laat ons als provinciebestuur verder gaan met de politiek die 
wij gevoerd hebben, namelijk onze eigen kleine rol, richting ngo's Oost-Vlaanderen concrete projecten die 
al voorgesteld worden waar wij op het terrein ernstig kunnen ingrijpen. Er komen op tv, en zeker op de 
Nederlandse tv zoveel schitterende programma's, helaas meestal op een zeer laat uur, van mensen die 
in de ontwikkelingshulp op het terrein, met bescheiden middelen prachtig werk verrichten. Ook door 
Vlamingen, ook door Vlaamse missionarissen, door Vlaamse ontwikkelingshelpers. We mogen die 
mensen niet in de steek laten, we moeten als provincie ons deeltje bijdragen en de misbruiken zoveel als 
mogelijk uitschakelen, daar zal iedereen het over eens zijn. En laat ons terzelfder tijd zorgen dat het 
maximum percentage van de besteding van die geldontwikkelingshulp op het terrein terecht komt, maar 
laat ons alsjeblieft niet stoppen met datgene wat we tot nu toe gedaan hebben. 
Dank u. 

De heer voorzitter 

Mijnheer Herman, ik zie u noteren. U hebt in elk geval een verdienste. U hebt het debat aangezwengeld 
en het is een belangrijk debat. Ik vind dit geen tijdverlies. Ik vind het zeer belangrijk, met één tussenkomst 
hebben we een debat van een uur. 

De heer Beke  

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega's, 
Ik onderschrijf volkomen de tussenkomst, daarnet, van mijn collega. Ook ik ben na de tussenkomst van 
de collega van het Vlaams Belang bijzonder geraakt. Ik vind dat het morele aspect van zijn tussenkomst 
echt laag is. Dit heeft mij gegrepen. Ik ben er zelfs van overtuigd dat niet iedereen van zijn fractie daar 
achterstaat, want dat zou mij zelfs verbazen. Maar goed, dat moet hijzelf maar uitzoeken. 

De heer voorzitter 

Geen persoonlijke aanval Mijnheer Beke. Let er op. 



 DEBATTEN 

Provincieraad van 3 december 2007 21 

De heer Beke 

Ik vind dat het morele aspect zwaar weegt, vandaar dat ik daar ook wil op antwoorden. De collega heeft 
het ook al gezegd, maar ik wil het nog eens herhalen, want ik zie ook voortdurend tegenspraak. De ene 
keer zou men vanuit het Vlaams Belang zeggen zoals collega Liebaut al gezegd heeft: "We moeten de 
mensen niet naar hier laten komen, je moet ze ter plaatse helpen." Vandaag zegt men: "neen, je moet ze 
niet ter plaatse helpen." Dus wat doen we dan? Zo creëren we toch alleen maar problemen.  
Ik wil de collega gerust eens meenemen, want waarschijnlijk kent hij die armoede nog niet. Wij kennen 
hier ook schrijnende armoede, ik zal er direct op terugkomen, maar hij heeft nog niet die armoede gezien 
in het zuiden, wat daar bestaat. Ik wil hem gerust meenemen. Hij zal dan waarschijnlijk een ander oordeel 
hebben.  
Onlangs was ik daar met een groep en er waren daar een aantal mensen die zich hier als Vlaamse 
zelfstandigen hebben opgewerkt. Toen zij die armoede zagen, zeiden ze dat zoiets toch niet kon. Ze 
hebben onmiddellijk steun toegezegd en gegeven, wetende dat het goed terecht kwam.  
Dat is een ander punt, de organisatie, …, maar ik zeg: hoe lager het bestuurlijke niveau, hoe directer de 
contacten kunnen zijn en hoe meer garantie we hebben dat de projecten ter plaatse op een goede manier 
ondersteund worden.  
Ik vind het betreurenswaardig dat dit hier gezegd wordt. En ik herhaal, er is in Vlaanderen ook veel 
armoede, maar er is toch een groot verschil. Hier hebben we tenminste nog, in de weelde waarin we 
collectief leven, een vangnet voor de armsten die wij hier kennen. Dat hebben zij daar niet. Elke hulp, hoe 
weinig ze ook is, vanuit een Christelijk standpunt of vanuit een humanistisch standpunt, elke hulp die wij 
kunnen bieden is onze morele plicht. 
Dank u. 

De heer voorzitter 

Mijnheer Beke, ik noteer dat die persoonlijke aanval niet gepast is, maar je hebt het waarschijnlijk ook 
niet zo bedoeld. 

De heer Beke  

Dit is geen persoonlijke aanval 

De heer voorzitter 

Ja, toch wel. U hebt gezegd dat het laag is van de spreker en dat kunt u toch niet maken. 

De heer Beke 

Het morele peil waarin het gesteld wordt, is laag, maar ik heb geen namen genoemd. 

De heer voorzitter 

U hebt geen namen genoemd maar, Mijnheer Beke, het was voor geen misvatting vatbaar. Mijd dat want 
u bent dat ook niet gewoon in deze raad. 

De heer Franck 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega's,  
Ik sluit mij ook aan bij de vorige twee sprekers. Uiteindelijk genomen is het een verhaal uit solidariteit en 
wij moeten solidair zijn met het zuiden. Maar wij moeten inderdaad ook solidair zijn met de mensen hier 
en dat doen wij ook. Er zijn voldoende middelen voorzien, organisaties die hier werken, maar dat wil niet 
zeggen dat wij geen taak hebben om het zuiden ook te helpen.  
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De collega citeert, en eigenlijk is zijn volledig betoog gebaseerd op het boek van Debels, hij zegt dat die 
meneer heel zeker is van zijn zaak, … Nu heeft hij wel zelf bijna onmiddellijk toegegeven dat de 
ondertiteling van 100 EUR voor 11.11.11 er maar 1 EUR in het buitenland komt, dat dit toch volledig fout 
was. Daar is hij toch wel een beetje te ver gegaan en daarop wordt hij nu ook gepakt. Door dit is hij niet 
zo zeker dat hij het gaat halen voor een rechtbank.   

De heer Herman 

Heel kort. Ik wil de collega's geruststellen dat wij als fractie tegen elke vorm van misbruik blijven, op welk 
niveau ook. Ik denk dat dit heel duidelijk is. Ik heb dat trouwens ook nooit in mijn betoog gezegd. Ik pleit 
niet voor de volledige afschaffing van de ontwikkelingshulp, ik heb enkel gepleit om dat te doen op basis 
van een niveau, om dit te beperken in tijd en mits strenge controle. 
Mijn betoog is niet enkel gebaseerd op basis van dat boek. Ik heb trouwens ook twee deskundige 
liberalen geciteerd die duidelijk zelf zeggen dat de landen die de meeste ontwikkelingshulp hebben 
ontvangen, er nu het ergst aan toe zijn. Ik verwijs dan graag naar het land Zambia. Dit land heeft al de 
meeste ontwikkelingshulp gekregen tot nu toe. Dat land zit nu het diepst in de problemen.  
Dat was het. 

De heer Joris 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega's,  
Sommigen hebben er hier een politiek stukje van gemaakt, maar ik heb ook de indruk dat sommigen in 
alle oprechtheid gewoon naast elkaar gesproken hebben. Als de heer gedeputeerde zegt dat er een 
strikte drievoudige controle op misbruiken gebeurt, dan heb ik daar alle vertrouwen in. Dus als er iemand 
geld in eigen zak steekt, dan zal die betrapt worden en bij dat soort misbruiken van de eerste graad wordt 
daar paal en perk aan gesteld. Maar het probleem zit volgens mij dieper. Ik ga hier heel kort een 
vergelijking maken.  

Vroeger vertrok een missionaris naar Afrika met een valiesje met kleren. Die man had geen vrouw en 
kinderen. Hij had geen gezin en dat was dus geen probleem. Nu gaat een ontwikkelingshelper naar Afrika 
dikwijls met zijn echtgenote, die ook ontwikkelingshelpster is of die les geeft. Die mensen gaan voor zeer 
lange tijd en die nemen hun kinderen mee. Voor die kinderen moet er gezorgd worden voor onderwijs en 
opvang. Die mensen, zoals alle ngo's, die vergaderen zeer veel, die willen coördineren, die willen 
samenwerken en die hebben dus een auto nodig. Dat is dan geen 2 pk'tje, maar dikwijls een 
energieverslindende slurf waarmee ze een hele reeks rondritjes maken, niet voor hun plezier maar voor 
dingen die zij nodig vinden, coördineren en vergaderen. Heeft er iemand bedrog gepleegd? Zijn dat 
misbruiken? Is dat slecht bedoeld? Neen. Dat is allemaal heel menselijk en begrijpelijk.  
Als je in Afrika zit, dan wil je dat uw kinderen daar ook onderwijs krijgen, … maar aan het einde van het 
plaatje is het wel zo dat er een hele boel geld niet op een optimale manier naar de Afrikanen gaat. Dat er 
buitensporig veel naar de ontwikkelingshelpers gaat waarbij ik helemaal niet suggereer dat die dat in hun 
zak steken. Ik zeg alleen dat heel het systeem topzwaar geworden is.  

Een van de verschrikkelijkste periodes in mijn politieke leven ben ik medewerker geweest in de 
Rwandacommissie. Ik heb niet de gewoonte om sentimenteel te zijn over Afrika. Ze wilden de 
onafhankelijkheid, wel ze hebben ze nu. Maar ik heb een keer zitten janken na een verhaal over een 
massamoord in Rwanda, en dat is niet van mijn gewoonte.  
Dus ik neem best aan dat het project over watervoorziening, zoiets rechtstreeks, dat dit een voortreffelijk 
project is. Maar laat ons eens heel nederig en heel bescheiden zijn over de effecten, de zogenaamde 
vorming, opvoeding, groepsvorming en maatschappijvorming … als er nu een land is waar we dat 
optimaal gedaan hebben dan is dat in Rwanda. Daar hebben Belgen, want dikwijls waren het Belgen: 
Vlamingen en Walen met enorm veel overtuiging, inzet en liefde voor het land gewerkt aan een 
maatschappij-opbouw. Er was tussen België en Rwanda ook een speciale relatie met enorm veel inzet en 
liefde. Men zegt dan dat Rwanda een arm land is, maar als je dat land eens vergelijkt met de kleptokratie 
van Mobutu in Kongo, dan is Rwanda een fatsoenlijk land. Rwanda is niet arm maar proper, niet arm 
maar eerlijk. Niet alleen vanuit de officiële ontwikkelingshulp, maar nog eens geflankeerd en gedubbeld 
met een heel goed uitgebouwd systeem van missionering vanuit de kerk had Rwanda een voorbeeld 
kunnen zijn voor heel Afrika en voor heel de derde wereld. Maar wat is daar na de Rwandese genocide 
nog van overgebleven?  
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Al de dingen die we gedacht hadden, al die dingen die we bereikt hadden of hoopten dat we bereikt 
hadden en nog een beetje meer humanisering, beschaving, samenhorigheid, maatschappij opbouw zijn 
allemaal in een verschrikkelijk bloedbad weggeveegd. Zelfs nu spreek ik er nog over met emotie in mijn 
stem, omdat ik als katholiek geloof in missionering en het daarom zo erg vind. Laat ons een niet te hoge 
pet opzetten over de effecten van het soort maatschappijvorming en opvoeding die wij in Afrika specifiek 
kunnen geven. Het beste project dat we er ooit hadden is volkomen en op een verschrikkelijke manier 
mislukt. Dat is geen reden om te zeggen dat we dat nooit meer moeten proberen, maar wel om niet 
voorbarig te bluffen en niet al te gemakkelijk te zeggen: "Kijk eens hoe goed we het doen, want op het 
terrein valt het dikwijls lelijk tegen." 

Mijn allerlaatste puntje over armoede in de derde wereld. Ik heb verschrikkelijke dingen gezien in de 
derde wereld. In eigen land is het nooit zo verschrikkelijk, maar wij hebben ook sociale vangnetten. Dat is 
allemaal waar. Maar er zijn ook angstwekkend veel simpele mensen die door die netten vallen. Die 
hebben het niet even erg als een arme in Kongo, of een arme in Calcutta, maar dat is voor die mensen al 
erg genoeg. De ergste vijand van ieder goed sociaal systeem dat we gelukkig hebben, is niet de 
egoïstische rijke die het vertikt om er voor te betalen, want dat is gelukkig een kleine minderheid. De 
ergste vijand van alle goede sociale systemen, of dat nu sociale zekerheid in Europa is, of 
ontwikkelingshulp naar de derde wereld toe, dat is het feit dat de goede brave eerlijke mensen die het 
moeten betalen er de moed bij verliezen. Ze denken er is zoveel profitariaat, er zijn zoveel misbruiken, 
laat ons er maar mee stoppen. Vandaar in het belang van het systeem, van ons systeem van sociale 
zekerheid en in het belang van de ontwikkelingshulp is het essentieel om niet alles overboord te gooien, 
maar om de misbruiken drastisch weg te snoeien. Je moet zeggen: "werkloosheid, dat is voor de 
sukkelaar die geen baan vindt, niet voor de parasiet. Ontwikkelingshulp, dat is voor de mens die sterft 
van honger of van ziekte, maar niet voor de burgemeester die het in zijn zak steekt in Kongo of in 
Rwanda."  
Het bestrijden van dat soort misbruiken is de steunpilaar van het overleven van elke vorm van sociaal 
beleid en elke vorm van ontwikkelingshulp. 
Dank u. 

De heer Veys 

Ongeacht het debat ging ik ook tussenkomen, want in mijn algemene tussenkomst heb ik al een 
bedenking gemaakt in verband met het regiobeleid. Eerst en vooral wil ik opmerken dat men hier probeert 
een sfeer te scheppen dat het Vlaamse Belang tegen ontwikkelingssamenwerking is. Als we konden 
zouden we zelfs hier in eigen land, onder het mon van misbruiken aan te pakken, ook andere projecten 
willen aanpakken. De taal die wij in het verleden en ook vandaag nog steeds hebben verkondigd, is nooit 
die taal geweest. Wij zijn altijd zeer kritisch geweest, maar wij hebben altijd geprobeerd om op een 
constructieve manier mee te denken. Ik verwijs bijvoorbeeld naar de besprekingen van vorige maand in 
verband met het regiobeleid, waar wij ook die denkoefening willen mee maken.  

Ik ben wel een beetje ontgoocheld in de reactie van de fractievoorzitter van de VLD. Enerzijds vindt hij 
het nodig om namens de Vlaams Belangfractie te spreken en anderzijds doet hij ten onrechte een uitval 
naar mijn collega. Wanneer wij het daarstraks hadden over misbruiken van organisaties waar er meer 
geld verdwijnt in de eigen werking dan ter plekke, dan denk ik dat mijnheer Beke goedgeplaatst is want 
hij heeft het geluk om beroep te kunnen doen op een aantal provinciale argumenten, een daarvan was 
inzake de werking in het zuiden. Ik vermoed dus dat hij vanuit zijn ervaring toch ook wel moet in contact 
komen met een aantal andere projecten waar die zaken de spuigaten uitlopen. Ik vermoed dat wanneer 
collega Beke zegt dat het laag bij de grond is, dat hij het veeleer heeft over de praktijken die in die sector 
worden gebruikt. 

Mijnheer Liebaut had het hier over de Europese unie, maar wij zitten hier niet in het Europese parlement. 
Wij moeten hier onze verantwoordelijkheid opnemen als er hier misbruiken zijn. Ik heb in het verleden al 
een voorbeeld aangehaald van een verantwoordingsdossier uit Roemenië. Alle stukken en facturen 
waren in het Roemeens opgesteld. Ik stel dan de vraag: "Hoe kan men hierop de eigen boekhouding 
nagaan of alles correct is verlopen?" De toenmalige en nu huidige voorzitter van het ocmw van 
Oudenaarde kon daar niet op antwoorden. Toen heb ik u ook niet gehoord betreffende die mogelijke 
misbruiken.  
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Ik kom nu terug bij mijn tussenkomst in verband met het budget. Ik heb toen een paar voorbeelden 
gegeven waar we het allemaal gaan zoeken. Projecten gans de wereld rond. Moesten we iedere keer 
een vlag zetten waar er een beetje Oost-Vlaams belastingsgeld verdwijnt, je zou geen wereldbol hebben 
maar een stekelvarken. Het is ongelooflijk, zoveel vlaggetjes plant Oost-Vlaanderen op de wereldbol om 
toch maar ergens een logootje te hebben op een stukje drukwerk. Men mag er misschien fier op zijn, 
maar in feite zalven wij een sector waarvan er weinig geld ter plaatse gaat. Ik vraag mij af hoeveel geld er 
te plaatse komt als men 500 of 1 000 EUR aan een bepaalde organisatie geeft. Wanneer collega Herman 
daarover tussenkomt, dan gaat het erover dat het geld ter plekke moet komen, en dus niet zoals 
collega Joris zegt naar de 4x4 van een betrokken organisatie. 

Tot slot wil ik toch nog eens verwijzen naar in feite de essentie van ontwikkelingssamenwerking. Moet de 
provincie Oost-Vlaanderen aan ontwikkelingssamenwerking doen? We hebben het kerntakendebat 
gehad en daar zijn ook veel stemmen geweest, deze stemmen kwamen niet zozeer vanuit het Vlaams 
Belang maar vanuit andere overheden. Er is toen ook gezegd, beperk u daartoe, maar de provincie heeft 
dit toen toch nog uit de brand kunnen slepen. Het is natuurlijk leuk als gedeputeerde dat je om de vier 
jaar eens met uw administratie op reis kan gaan naar de Filippijnen, Equador en Rwanda. Maar zou men 
niet beter zeggen: dat is de taak van een hogere overheid. In de provincie hebben wij tal van taken en wij 
kunnen veel nuttig werk leveren op andere domeinen. 
Dank u. 

De heer voorzitter 

Mijnheer Beke!? Ja, ik moet u het woord geven. 

De heer Beke 

Mag het Mijnheer de Voorzitter? 
Dank u. Ik betreur dat men van een belangrijk debat, ontwikkelingssamenwerking, op een dergelijk 
gemakkelijke manier er een karikatuur van maakt. Ik denk dat de collega er best aan doet om eens na te 
denken over wat er ook gebeurt. Hij heeft waarschijnlijk geen weet, want hier hoort men precies of dat 
geld gewoon naar iemand gaat, dat gaat daar in de zak, dat gebeurt en het probleem is opgelost. 
Wanneer wij het daar over hebben, dan gaat het over opleidingsprojecten, het opstarten van bedrijven, 
van kmo's, … En dan zeg ik dat daar met enorm weinig geld heel veel gebeurt, want dat is het 
multiplicatum effect. Het is daar waar naar gewerkt wordt. En dit verdient verdorie wel onze steun, want 
uiteindelijk worden wij er ook goed van. 

De heer voorzitter 

Mogen wij het debat afsluiten? 
Mijnheer Beke, ik zei u gewoon dat het bijna allemaal gezegd was. Een aantal grote partijen, ik zie er hier 
vier in de meerderheid, hebben elkaar niet tegengesproken. Op den duur spreekt men tussen doven. Dat 
bedoel ik. 

TOERISME 

BELEIDSNOTA P. 35-36: 2.13 TOERISME: PLEIDOOI VOOR DE REALISATIE VAN EEN GRENSOVERSCHRIJDEND 
LANDSCHAPSPARK 

De heer Beke 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega's,  
Ik heb hier al eerder een pleidooi gehouden voor de regionale landschapsparken. Dit is eigenlijk een heel 
mooi initiatief. Ook al is het een Vlaams initiatief, de provincie speelt daarop in om zo een waardevolle 
streek te krijgen en het in al zijn aspecten te beschermen als een soort natuurlijk erfgoed. Tevens ook om 
de mogelijkheid te ontsluiten zodat de mensen daar gebruik kunnen van maken en daarvan kunnen 
genieten.  
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Het is de bedoeling om met die regionale landschapsparken het landschap te vrijwaren, aandacht te 
besteden aan het ecologische, aan de natuur, aan de landbouw, maar ook het creëren van recreatieve 
mogelijkheden. Het zijn dus als het ware gebieden, noem het een park waar zowel wandelaars, fietsers 
maar ook andere mensen die daarin vertoeven aan hun trekken kunnen komen, met andere woorden een 
samenspel van heel veel actoren.  
Wij kennen in de provincie al een paar van die landschapsparken, de Vlaamse Ardennen, Schelde-
Durme, … Onlangs nog werd het regionale landschapspark Meetjesland wat uitgebreid, dat was vroeger 
vooral het Krekengebied. Midden in dat Krekengebied bevindt zich de Boerenkreek en het nieuwe project 
van de provincie. Het ligt als het ware in het hart van dat gebied. Ik heb al in het verleden gezegd dat dit 
nieuwe project van de provincie daar ook een cruciale rol kan in spelen. Het kan als het ware een 
aankomst of een vertrekpunt zijn. Een informatiepunt over dat heel mooie gebied dat daar boven ligt, het 
Krekengebied, … Het biedt de mensen de mogelijkheid om daar te fietsen, want het is een uitstekend 
fietsparadijs, ook paardensport is mogelijk of wandelsport, …  

Mijn pleidooi gaat verder. Ik wil hier eigenlijk een pleidooi houden voor een belangrijk 
grensoverschrijdend project waardoor ook ons eigen project de Boerenkreek nog meer waarde zou 
krijgen. Als je bekijkt waar dat gebied ligt; aan de kust ligt Knokke net op de grens. Achter Knokke ligt het 
Zwingebied, dat is een heel mooi natuurgebied dat doorloopt zowel naar Zeeuws-Vlaanderen en zo 
richting Oost-Vlaanderen komt en aansluiting geeft op het Krekengebied. Aan de andere kant van Knokke 
loopt het gebied van Cadzand door de polders heen naar Breskens. Dit kan je dan doortrekken via 
Oostburg, Schoondijke, IJzendijke, tot in Sint-Magriete en Sint-Jan-in Eremo waar ons project ligt.  

Mijn pleidooi is om daar met behulp van Europese middelen en in samenwerking met onze Zeeuwse 
collega's dit gebied, dit deeltje van Zeeuws-Vlaanderen, het Zwingebied en aansluitend daarbij het 
Krekengebied, te promoten tot één grensoverschrijdend landschapspark. Zo bieden we daar ook de 
toerist enorme mogelijkheden. We hebben de natuur, we hebben de recreatie, kennismaking met 
landbouw, verblijfmogelijkheden, vakantiemogelijkheden en ook culturele aspecten, want er zijn daar zeer 
veel culturele elementen aanwezig. Dit zou een park zijn dat we eigenlijk boven de provincie heen 
zouden kunnen uitdragen en die zeker zou bijdragen tot een uitstraling van onze provincie, maar 
tezelfdertijd ook economisch effect zou hebben op het hele gebied. Vandaar mijn herhaald pleidooi om 
daar serieus werk van te maken en dit tot een van onze speerpunten of beleidspunten te maken, zeker 
wat betreft de landschapswerking maar gecombineerd met de andere sectoren die ik heb genoemd. 
Dank u. 

BELEIDSNOTA P. 35-36: 2.13 TOERISME: WATERTOERISME 

De heer Beke loco de heer Note 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega's,  
Gelet op het feit dat watertoerisme een groeiende markt is stel ik mij de vraag of de provincie Oost-
Vlaanderen wel voldoende aandacht schenkt aan de verdere ontwikkeling van deze sector.  
Valt het gehele beleid binnen de bevoegdheid van de vzw Toerisme Oost-Vlaanderen of worden 
bepaalde projecten tevens ondersteund door de dienst Economie?  
Staan er bepaalde initiatieven op stapel voor de komende jaren?  
Welke acties onderneemt onze provincie naast diegene die opgezet zijn door de vermelde vzw Toerisme 
Oost-Vlaanderen op promotioneel vlak? 
Zijn er initiatieven met andere provincies die de waterrecreatie aanmoedigen? 
Tot zover de vraag van mijnheer Note. 
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BUDGET P. 144: G.U. 562 00/640 03; G.U. 562 00/640 04 EN G.U. 562 00/640 07:  
VZW TOERISME OOST-VLAANDEREN:  
- UITWERKING VAN EEN EIGEN PROVINCIAAL INITIATIEF 
- PROVINCIEGRENSOVERSCHREIDENDE INITIATIEVEN 
- BETOELAGING I.K.V. DE UITWERKING VAN TOERISTISCHE CONVENANTEN 
BELEIDSNOTA P. 36: 2.13 TOERISME – SUBSIDIES: IN DE BELEIDSNOTA STAAT "VIA DE DIENST ECONOMIE VOORZIEN 
WE IN TOERISTISCHE PROJECTSUBSIDIËRING." SLAAT DIT OP BOVENVERMELDE ARTIKELEN EN WELKE ZIJN DE 
SPECIFIEKE BEDRAGEN DIE VIA DE DIENST ECONOMIE TOEGEKEND WORDEN AAN BOVENSTAANDE ARTIKELEN 

De heer Schollaert 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega's,  
Een zeer groot toeristisch aanbod of een zeer groot thema heeft Oost-Vlaanderen niet te bieden, behalve 
dan in de stad Gent. Nochtans hebben we heel wat potentieel! De Vlaamse Ardennen, Meetjesland, 
Schelde- en Denderland en de Leie.  
Historische steden als Aalst en Dendermonde hebben ook hun charme. Aansluitend hierbij zijn onze 
provinciale parken en domeinen die volk lokken en hun waarde hebben! Tevens wil ik de bossen en 
heiden rond Waasmunster niet vergeten. 
Ik ben dan ook blij met de vooruitgang in het fietsknooppuntennetwerk, het fietsaanbod algemeen en het 
begin van de paardenwandelwegen in de Vlaamse Ardennen. Hopelijk wordt de planningsfase snel 
ingezet in andere delen van onze provincie. Ik stel vast, dat er zeer veel volk met paarden bezig is en dat 
deze mensen zich met paard en kar verplaatsen en uitstappen maken. Terloops gezegd – ik heb geen 
paard – maar onze provincie telt er twee belangrijke, namelijk Ros Balatum en Ros Beiaard. Spijtig dat 
gedeputeerde Dauwe hier niet is. 

We hebben onze rivieren waar een sterk groeiend watertoerisme zijn ontplooiing kent. Een zeer 
belangrijke troef, terwijl mensen genieten van de natuur op en rond de rivier, verplaatsen ze zich tevens 
naar locaties die ze ook willen bezoeken. Het aantal jachthavens, maar ook aanlegsteigers zou best in 
samenspraak met AWZ (administratie Waterwezen en Zeewezen) en de lokale toeristische diensten 
worden uitgebreid. Ik heb een vaarbrevet gehaald en ik mag een scheepsradio bedienen, een marifoon 
heet dat, maar ik heb geen boot, ik zoek dus vrienden met een boot. 

Mijn aandacht werd dan ook getrokken op drie toeristische posten in de begroting die twee jaar 
achtereenvolgend in 2007 en 2008 op nul staan, hier is er mogelijk een kleine vergelijking met Velzeke. 
Het betreft de vzw Oost-Vlaanderen: uitwerking van een eigen provinciaal initiatief, 
provinciegrensoverschrijdende initiatieven en betoelagingen in het kader van de uitwerkingen van 
toeristische convenanten.  
Toerisme dicht bij huis kadert ook in het milieu: de verplaatsingen zijn korter, wegen worden anders 
belast en er wordt minder brandstof verbruikt. 

Nog even terloops: wat ik zeker tragisch vind is het verdwijnen van de vliegvelden uit onze provincie. Ik 
heb geen vliegbrevet, maar ik betreur het ten zeerste. Het vliegveld van Sint-Denijs-Westrem moest 
verdwijnen, Aalst verdween op een tragische wijze, het vliegveld in Zottegem werd weggepest en moest 
sluiten. Dat waren ook toeristische trekpleisters.  

Ik wil nog even drie regeltjes citeren. Ik wil geen plagiaat plegen maar ik heb mij laten inspireren door 
collega Marc Joris en daarom heb ik een boek meegebracht: "Een eeuw luchtvaart boven het land van 
Aalst". Op de kaft staat over het vliegveld en het vliegwezen in Aalst: "De opleving kwam na de bevrijding 
toen enkele Aalsterse enthousiasten de basis legden voor de aëroclub van Aalst en van een heus 
vliegveld op de Kluizen." 40 jaar lang vermaakten de piloten de bevolking, op sommige dagen werden 
zweefvliegtuigen in de lucht gesleept en de vliegmeetings trokken duizenden bezoekers, tot een 
geheimzinnige brand in 1987 de dromen in de as legden.  

Mijnheer de Gedeputeerde, nu kent u één van mijn aandachtspunten, ik ben dan ook benieuwd of vzw 
Oost-Vlaanderen goed aan zijn trekken komt, want ik geloof in toerisme dicht bij huis en koester het 
kleine dat zo lief en mooi kan zijn, om me niet verder uit te spreken. 
Dank u.  
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De heer voorzitter 

Mijnheer Schollaert, de mooiste pleidooien zijn de pleidooien niet voor eigen huis. U bent geen vliegenier 
en u spreekt voor een vliegveld. U bent geen zeeman en u spreekt over boten. Dat maakt u beter dan 
mocht u dat zelf doen. De pleidooien pro domo klinken altijd een beetje vals.  

De heer Schollaert 

Ik heb inderdaad geen vliegbrevet. Ik heb wel een vrouwelijke kennis die gebrevetteerd is te land, in de 
lucht en ter water. Ze heeft een rijbewijs, een brevet voor het vliegen en ze heeft samen met mij een waar 
vaarbewijs behaald. Ik moet zeggen een kennis, want anders denken jullie aan nog veel plezantere 
dingen dan aan vliegen. 

De heer voorzitter 

Dat is Churchilliaans bij land, op zee en in de lucht. Dat doet mij denken aan mei 1940, toen Churchill 
sprak tot zijn eiland. De laatste spreker in dit hoofdstuk is Geert Wymeersch. 

BUDGET P. 144: G.U. 562 00/640 02: VZW TOERISME OOST-VLAANDEREN - TOERISTISCHE PROMOTIE EN PUBLICITEIT: 
VRAGEN OVER DE VERMINDERING VAN DIT KREDIET 

De heer Wymeersch 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega's,  
Verwijzend naar de beleidsnota budget 2008 inzake 'toerisme' onder de welluidende titel ‘Onze Troeven 
Uitspelen’ ben ik van oordeel dat wij onze troeven slechts zeer matig uitspelen. 
Inderdaad toerisme is een zeer belangrijke economische pijler en zal in belang nog sterker toenemen. Ik 
verwijs hiervoor naar talrijke rapporten die ons signaleren dat, een niet onbelangrijk in aantal stijgende 
doelgroep thans het toerisme, als een verantwoorde vrijetijdsbesteding benutten en hiervoor willen 
betalen. 
Talrijke verenigingen inzonderheid die verenigingen die een goed functionerende seniorenwerking 
hebben, stellen het toerisme - zowel het lokale als regionale toerisme - als hun belangrijkste werking 
voor.  
Het toerisme in Oost-Vlaanderen kent een stijging. Reden hiervoor is de promotie van het toerisme in 
Oost-Vlaanderen in al zijn diverse facetten. Echter bij lectuur van de financiële nota budget 2008 
constateer ik andermaal een blijvende daling van het budget voorzien voor toeristische promotie en 
publiciteit. Ik lees bij de uitgaven voor toerisme rekening 2006, vastlegging, dat er een budget voorzien 
was van 900 000 EUR. 
Al een tweede jaar op rij halen we dit bedrag niet, erger nog de spectaculaire daling die reeds werd 
ingezet in 2007 blijft zich verder manifesteren.  
Dit is middel bij uitstek om niet alleen een gezond Oost-Vlaams gevoel te ontwikkelen, maar bovendien 
onze provincie tegenover de andere provincies te kunnen profileren. In procenten uitgedrukt bedraagt 
deze daling bijna 50% of anders gezegd een halvering. Reeds bij de bespreking van de vorige 
begrotingen werden door collega’s - ook uit andere partijen - gewezen op deze nefaste tendens om op 
het budget van toerisme fors te bezuinigen. Toerisme is een gemakkelijke prooi om op te bezuinigen. 
Maar laten we ons niet vergissen. Hopelijk is dit geen blijvend vooruitzicht? 

De beleidsnota betreffende toerisme is nochtans veelbelovend. 
Op verschillende onderdelen van deze nota worden ambitieuze doelstellingen geformuleerd. 
Een bijzonder aangenaam aspect is de recreatieve infrastructuur die onze provincie wil uitbreiden.  
Hopelijk zijn dit geen frasen maar echte beleidsopties. Op het einde van volgend jaar kunnen we 
vaststellen of hiervan iets is gerealiseerd of ook hier de botte bijl werd gehanteerd. 

Op het vlak van promotie lijkt de provincie mijns inziens alle heil te verwachten van de e-marketing.   
Collega’s laten we niet trappen in de euforie van de elektronische berichtgeving alsof deze manier van 
promotie voeren de enige manier is. 
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Mensen worden visueel overtuigd.  Naast elektronische bekendmaking blijft het gedrukte 
promotiemateriaal een onmiskenbare stimulans te zijn tot actieve toeristische participatie. 
Ik ben bijzonder opgetogen dat er gestreefd wordt naar nieuwe samenwerkingsverbanden met onder 
andere de private sector zodat gezamenlijke acties kunnen uitmonden in een grotere impact. Maar laten 
we realistisch zijn, de private sector is overwegend geïnteresseerd in de baten die het toerisme als 
economische factor opbrengt. Hopelijk draagt de overheid niet enkel de lasten, maar is er sprake van een 
partnerschip. 

Ik wil toch eindigen met een positieve noot. 
Onze provincie die geprangd zit tussen enerzijds West Vlaanderen en anderzijds Antwerpen en 
Zeeuws-Vlaanderen heeft nog voldoende troeven.  Laten we ons regionaal landschap als een potentieel 
project nog meer dan vroeger in de kijker stellen om een korte én betaalbare vakantie dicht bij huis door 
te brengen. Dit kan door een productgerichte promotie. Laten we hiervoor dan ook de nodige middelen 
voorzien. 
Dank u. 

De heer voorzitter 

Mijnheer Couckuyt, u krijgt het woord voor de vier tussenkomsten over Toerisme. 

De heer gedeputeerde Couckuyt 

Ik begin bij de tussenkomst van mijnheer Beke. Hij is al langer dan vandaag fan van het 
grensoverschrijdende landschapspark zoals hij het ook beschreef. Onder meer omwille van: 
- het bevorderen van het streekeigen karakter; 
- natuurrecreatie en natuureducatie; 
- recreatief medegebruik; 
- natuurbehoud, beheer, herstel en aanleg; 
- en ontwikkeling van kleine landschapselementen. 

Dit zijn elementen die vervat zaten in het vroegere 'natuurpark' en het vroegere 'landschapspark'. Nu 
vindt men dat in het nieuwe decreet als het regionale landschap als begrip.  
De aandachtspunten die hij aanhaalt worden vertaald binnen de Europese context die wij gebruiken voor 
tal van projecten binnen de provincie waar medefinanciering een belangrijk element kan zijn. De 
aandacht voor grensoverschrijdende samenwerking op vlak van landschap, cultureel erfgoed, 
natuurverbindingen in combinatie met recreatie en toerisme is niet nieuw. Er werden op dit vlak in het 
kader van de opeenvolgende Europese INTERREG-programma's voor grensoverschrijdende 
samenwerking al heel wat programma's gerealiseerd. Voorbeelden van projecten die ik kan aanhalen en 
die betrekking hebben op onder meer het grensoverschrijdende Krekengebied zoals u ook aangaf, maar 
ook in het nieuwe INTERREG-programma voor grensregio Vlaanderen, Nederland, waar uw 
regioscheldemond Oost West-Vlaanderen, Zeeland deel van uit maken, worden rond de geciteerde 
thema's van zijn projectvoorstellen uitgewerkt.  
Zo hebben we weet van een koepelproject: "Land zonder grenzen". Het klinkt wellicht heel aantrekkelijk, 
Mijnheer Beke. Dat is in voorbereiding en in het door de vraagsteller geformuleerde idee zou kunnen 
worden ingebed of ingebracht. Dus wij zijn wat dat betreft echt wel op tijd om de nodige aandacht aan zijn 
voorstellen te schenken.  
Het koepeldecreet blijft heel breed opgevat en bevat onderdelen die betrekking hebben op het ganse 
Vlaamse en Nederlandse grensgebied. Het is een uitbreiding weet u. De trekkers van het geheel zijn 
VLM (Vlaamse Landmaatschappij) en de dienst Landelijk Gebied uit Nederland. Als partners voor 
specifieke deelprojecten worden onder meer de Scheldemondprovincies en toerisme Meetjesland en 
Waasland genoemd. De thema's recreatie, voorzieningenniveau, plattelandsontwikkeling, erfgoed en 
landschapsontwikkeling en waterbeheer komen hier voor.  
Ik herhaal, Mijnheer Beke, het gaat op dit moment over concepten, waar u iedereen vast naar voren kunt 
brengen. Naarmate het INTERREG programma verder zijn vorm krijgt zal ik u samen met 
collega De Buck - die verantwoordelijk is voor de Europese projecten - hierover verder informeren, maar 
de interessante voorstellen kunnen alleszins meegenomen worden en aangebracht worden in de 
concepten die nu tot stand komen.  
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Wat de tussenkomst betreft van mijnheer Note. We weten van hem dat watertoerisme zijn grote 'dada' is. 
Hij heeft hiervoor zeer grote aandacht. Tot recentelijk beschikte het provinciebestuur apart over kredieten 
voor watertoerisme, die zaten niet bij de vzw Toerisme Oost-Vlaanderen. Hiermee konden 
watertoeristische investeringen worden gedaan onder meer aanlegsteigers. Daarnaast was er ook de 
provinciale functie als consulent rivier en watertoerisme. Die man heeft heel wat werk binnen onze 
provincie afgelegd. 

In 2008 worden geen provinciale kredieten voor watertoerisme voorzien. Door langdurige ziekte van de 
waterconsulent hiervoor genoemd wordt ook de functie van consulent watertoerisme op dit moment 
feitelijk niet opgenomen. Alle inspanningen die nu voor watertoerisme worden gedaan bevinden zich 
binnen de vzw Toerisme Oost-Vlaanderen. De laatste jaren ondersteunde Toerisme Oost-Vlaanderen de 
infrastructurele ontwikkelingen van het watertoerisme in Oost-Vlaanderen. Er is heel wat gerealiseerd. In 
2005-2006 werden watertoeristische projecten in Deinze en Oudenaarde financieel ondersteund, 
aanlegsteigers en onthaalinfrastructuur aan de Brielmeersen werden aangemaakt. De uitbreiding van de 
aanlegkade te Oudenaarde werd gerealiseerd of financieel ondersteund. Deze investeringen kaderden in 
een subsidiereglement ter ondersteuning van watertoeristische projecten in Oost-Vlaanderen. In 2006 en 
2008 werden in dit kader budgetten gereserveerd voor de uitbouw van aanleginfrastructuur in Merelbeke. 
Dit is een afspraak die op een bepaald moment gemaakt werd en die wij volkomen gaan naleven. Tot 
2006 ondersteunde Toerisme Oost-Vlaanderen de organisatie van passagiersboottochten op de Schelde 
en Dender. Ik kan u zeggen dat dit een startsubsidie was. Eens die zaken lopen hoeven wij niet verder te 
subsidiëren. Vanaf 2007 werden hiervoor geen budgetten meer voorzien. In 2007 besliste TOV verder 
actief partner te worden in het Canallink+ project in het kader van het Europees Interreg IVB-Noordzee-
programma. In dit kader zal TOV investeringen doen in de uitbouw van recreatie op en langs de Dender. 
Het provinciebestuur levert in dit project cofinanciering ten behoeve van de uitbouw van 
aanleginfrastructuur op de Dender en bijhorende onthaalinfrastructuur (sanitair) binnen de budgetten van 
het Interreg-projecten). 

Tenslotte nog dit: enkele jaren geleden voerde TOV campagne rond 'Oost-Vlaanderen weg van water' 
waarin het toerisme en de recreatie op en langs het water in Oost-Vlaanderen op de voorgrond werd 
geplaatst. De inspanningen in het kader van deze campagne waren vooral promotioneel. Toch werden 
toen, in samenwerking met de provincie ook inspanningen geleverd voor de uitbouw van de kano- en 
kajakvaart op de Moervaart en de Zuidlede. 
Ik denk dat heel wat projecten die op poten gezet werden nu ook nog zeer goed functioneren. Onze 
inspanningen terzake kunnen op dit moment teruggebracht worden tot de inspanning die geleverd wordt 
binnen de vzw Toerisme Oost-Vlaanderen. 
Tot zover deze tussenkomst van mijnheer Note. Hij had mij ook verwittigd dat hij vandaag niet kon 
aanwezig zijn en ik zal de tekst van mijn antwoord aan hem overmaken.  

De tussenkomst nu van mijnheer Schollaert. De budgetten staan volledig los van de budgetten van de 
dienst Economie betreffende projectsubsidiëring toerisme. Toerisme Oost-Vlaanderen is betrokken bij de 
jurering van een aantal projecten tot betoelaging van de uitwerking van toeristische convenanten. Daar 
staat ook bij dat dit niet meer wordt voorzien in de begroting 2007. 
Mijnheer Schollaert, het is zo dat de vergelijking natuurlijk met budget 2006 op dit moment al wat 
achterhaald is. Op dit moment is het gunstig om te vergelijken met het budget 2007 want we spreken toch 
over een budget 2008 dat hier vandaag ter tafel ligt. 
We werken binnen een strikt budgettair kader. We hebben hier parallelle acties ten aanzien van acties 
binnen Toerisme Oost-Vlaanderen en dat hebben wij vermeden. Wij gaan voor een integraal beleid. 

In dit kader werden inderdaad toelagen voor uitwerking van eigen provinciale initiatieven en van 
provinciegrensoverschrijdende initiatieven, ook in het kader van toeristische convenanten, op nul gezet. 

Provinciegrensoverschrijdende initiatieven (al dan niet in samenwerking met regio's uit de buurlanden) 
kunnen niet vallen onder het toepassingsgebied van het provinciereglement aangaande 
projectsubsidiëring omdat dit reglement alleen de toelage beoogt van manifestaties die eenmalig zijn en 
binnen onze provincie tot stand komen. Voor eigen provinciale initiatieven is er geen specifiek budget 
meer, alles bevindt zich binnen het budget van Toerisme Oost-Vlaanderen. 
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Nu, Mijnheer Wymeersch, u zegt op het laatste dat u nog wil eindigen met een positieve noot. Ik moet 
zeggen dat ik uw tussenkomst helemaal niet als negatief heb beschouwd. Er zaten heel wat suggesties 
in, maar ik kan stellen dat wat in de beleidsnota staat aangaande het promotioneel vlak, dat er inderdaad 
meer nadruk zal gelegd worden op e-marketing, nieuwsbrieven en de website. Dit betekent niet dat de 
andere promotiemiddelen uitgesloten worden of niet meer van toepassing zijn. Wij gaan echt wel de 
effectiviteit van die middelen na. Dit komt ook voor in onze beurzenpolitiek. Wij doen een aantal 
toeristische beurzen niet, omdat wij merkten dat onder meer door die papieren dragers van informatie het 
zo gemakkelijk is om van alles te verzamelen. De bijgeleverde zakjes worden vol meegesleurd of 
eventueel nog op de beurs achtergelaten. Toerisme Oost-Vlaanderen ondervond dat per bezoeker van 
onze ontvangstbalie soms tot 2 EUR gemiddeld per beurs werd meegenomen. Toeristische informatie op 
papieren drager, waarvan de effectiviteit helemaal haar doel miste.  
Wij gaan alleszins voort binnen de middelen die ook in 2007 voor toerisme waren voorzien, meer zelfs er 
is een stijging met 2% en ik zou ook hier niet vergelijken met het begrotingsjaar 2006. 
Wij concentreren ons op onze eigen basiswerking, op onze prioritaire taken en doelstellingen. Het is zo 
dat op vlak van promotie wij echt strategische keuzes maken en dat wij verloren materiaal gaan 
vermijden. 
Wij bouwen onze beursaanwezigheid heel concreet af, wij doen een afbouw van gedrukt 
promotiemateriaal en wij gaan met stijgende aandacht via nieuwe technologie. Dit is een heel effectief 
middel. Wij merken dat onze vernieuwde website binnen Toerisme Oost-Vlaanderen meer en meer 
bezocht wordt. Wij zorgen ervoor dat in onze medefinanciering door de private sector zij de zaak 
inderdaad niet overnemen maar dat het een win-win relatie is. We gaan naar een intensievere 
communicatie met de sector om op die manier niet met de voeten los van de grond een degelijk beleid te 
kunnen voeren, zodanig dat Oost-Vlaanderen inderdaad ook voor dagtrips kan bezocht worden. Ook zo 
dat ons speciek doelpubliek, dat wij moeten bereiken, wij die toch door beursaanwezigheid en via 
promotiemateriaal kunnen blijven bereiken opgerichte beurzen, fietsen onder meer maar ook de beurs in 
Nederland. 

Samenwerken met Toerisme Oost-Vlaanderen blijft een belangrijke rol spelen, ook in de marketingacties 
in het binnenland en in Nederland, met het voordeel van de schaalvergroting die wij op dit vlak kunnen 
bereiken. Middelen die wij in Toerisme Oost-Vlaanderen plaatsen om met de 5 provinciale federaties 
samen een groter effect voor Vlaanderen en voor Oost-Vlaanderen te kunnen bekomen.  
Dat was het antwoord. 

De heer Lampaert 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega's,  
Ik wou ook nog even pleiten voor het grensoverschrijdende landschapspark dat de fractieleider van de 
VLD daarjuist heeft voorgesteld. Ik ga volledig in uw redenering op. Ik hoop ook de burgemeester van 
Assenede die hier aanwezig is. Ik ben ervan overtuigd dat ik ook mijn stelling zal kunnen waarmaken bij 
de burgemeester van Sint-Laureins.  
Ik ben zeer enthousiast en dat is niet alleen maar voor het groen van het Krekengebied of voor de 
recreatie die er is in het Krekengebied, maar het Krekengebied is eigenlijk een zeer unieke biotoop. Ik 
weet niet of u dat weet, maar de Kreken zijn gekend voor de paling. Ja, u weet dat wellicht beter dan ik. 
Het schijnt trouwens dat het Leopoldskanaal een van de grootste aanvoerkanalen is voor de glasalen. De 
glasaal wordt dus niet gemaakt aan de Belgische kust in Zeebrugge, maar wordt dus heel ver in de 
Sargassozee gemaakt en komt via het Leopoldskanaal in de Kreken terecht. Daar hebben we nog de 
echte goede paling van de Kreken. Het schijnt dat deze die in Berlare te vinden is ook goed is, maar dat 
die niet van daar komt.  

Om nog iets te vertellen over wat daar in die streek ook allemaal gebeurd is of belangrijk is. U weet dat er 
in 1960 een akkoord is met Nederland. Een belangrijk akkoord, de heer gouverneur weet dat ook. Men 
heeft dus een akkoord gemaakt over de sluis van Terneuzen. Nederland heeft toen gezegd aan België 
dat zij die sluizen daar willen bouwen of onderhouden, maar dan moeten wij drinkwater leveren aan 
Nederland. En dat is nu ook zo. Ik weet niet of u dat weet maar het drinkwater in Zeeuws-Vlaanderen 
wordt geleverd door België, voornamelijk door het Krekengebied.  
Het schijnt, Mijnheer de burgemeester, dat de grote leverancier van het drinkwater voor Nederland de 
Isabellawatering is.  
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Mijnheer Beke, weet u dat uw landschapspark, waar ook ik zo enthousiast en warm voor ben, zwaar 
bedreigd wordt? Er zijn plannen om niet alleen het Schipdonkkanaal te verbreden maar ook om het 
Leopoldskanaal samen te voegen met het Schipdonkkanaal. Als dat gebeurt, dat mag u de glasaal 
vergeten. U mag de paling vergeten. Er zal geen paling meer zijn in de Kreken.  

Het grote gevaar zal ook de verzilting zijn. Er zijn al studies bezig die aantonen dat door de grote 
kanaalinfrastructuurwerken uit te bouwen, men in het Meetjesland inderdaad zout zou binnen krijgen. Wat 
men momenteel in Zeeuws-Vlaanderen heeft of niet heeft, namelijk: drinkwater. Het zou dus ook wel 
eens kunnen dat we straks ook in het Meetjesland geen drinkwater meer hebben en dat we er misschien 
ook geen meer kunnen leveren aan Nederland. We zullen dan misschien het water moeten gaan halen in 
Wallonië dat we dan aan Nederland kunnen doorverkopen.  
In elk geval met al die infrastructuurwerken zullen er ook nog wel wat problemen zijn met de 
waterbeheersing en wateroverlast. Ik vrees dat wij niet alleen in het Krekengebied, maar ook in de 
Braakman aan de overkant van de grens, waterproblemen zullen kennen. 
Ik wou dat gewoon maar meedelen. Maar wees gerust, Zomergem steunt 100% uw internationaal, uw 
grensoverschrijdende landschapspark.  
Dank u. 

De heer voorzitter 

Mijnheer Lampaert, u heeft zich natuurlijk gericht tot mij en tot de gedeputeerde. Dat heb ik goed 
begrepen, maar u bent zodanig opgegaan in uw paling.  
Mijnheer Beke, u hebt wel een kenner aan het woord hoor! U kent ook veel van palingen, maar hij ook 
hoor, dat is duidelijk.  
Over het waterbeleid heb je u gericht tot de gedeputeerde. 
Vraagt nog iemand het woord? Mijnheer Joris? Over hetzelfde onderwerp? 

De heer Joris 

Op het eerste zicht heeft de sympathieke tussenkomst van mijnheer Lampaert alleen maar een lokaal 
belang, namelijk dat er in zijn streek geen drinkwater meer zou zijn en dat we het in Wallonië zouden 
moeten kopen, rampspoedig natuurlijk, in het buitenland binnenkort. 
Als er daar geen paling meer zou zijn, dan denken de mensen dat ze dat kunnen importeren van elders 
en dat ze wel altijd paling zullen kunnen eten. Ik wil hier graag alle liefhebbers van lekkere vissoorten 
erop wijzen dat de paling een van de meest bedreigde vissoorten is in Europa.  
Laat u ook niet misleiden door de politiek goedklinkende maar verkeerde term: 'palingkwekerij'. Het is 
namelijk nog nooit gelukt om paling in kunstmatige omstandigheden te kweken. In een palingkwekerij, 
vangen ze eerst ergens paling en ze laten die daar dan opgroeien. Paling kweken gaat tot nu toe alleen 
in de Sargassozee.  
Als we ergens een gebied hebben waar nog paling een beetje kan floreren, hou dat dan in stand. En niet 
voor de lokale belangen van die ene streek, dat heeft ook wel zijn belang, maar de paling in Vlaanderen 
en in Nederland zal altijd een belangrijke rol spelen in ons culinair genoegen. Het is een bedreigde 
diersoort en er gaan er nu meer dood, dan dat er in de Sargassozee geboren worden en de tocht 
overleven. Dat heeft met een heleboel factoren te maken, maar een klein stukje waar we zelf kunnen op 
ingrijpen is de waterhuishouding in onze gewesten. Als er dan nog een palinggebied is, zou ik als 
lekkerbek (niet zo erg als de gedeputeerde) hier de belangen van de paling willen verdedigen. Niet alleen 
eigen paling eerst, maar tout court de overleving van de paling. 
Dank u. 

De heer voorzitter 

Mijnheer Joris, het was eens te meer met veel humor, de meest migrerende vis samen met de zalm is de 
paling. Het zal u interesseren u en uw partij. 
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De heer Joris 

Toch blijft hij lekker hé. 

De heer voorzitter 

Bij deze is het debat over het toerisme ook afgelopen. Mijnheer Couckuyt, ik zie u blazen. U had de 
meeste tussenkomsten: twintig, dat is dus inderdaad een hap meer dan de anderen. U hebt u daar goed 
uitgetrokken. Voor het diner hebt u mij een paar ideeën gegeven.  
We gaan nog een aantal tussenkomsten houden, want het is nog maar vijf uur. Diegenen die kunnen 
over de sport. Ik stop zeker voor het personeel. We hebben nog een beetje tijd morgen en morgen is er 
ook nog een raad, maar ik zou vandaag willen beginnen met mijnheer De Roo.  
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Zesde gedeputeerde Hilde Bruggeman 

SPORT 

BELEIDSNOTA P. 37-38: 2.14 SPORT: DE ZOEKTOCHT NAAR LOCATIES DIE GESCHIKT ZIJN ALS PERMANENTE 
TRAININGSPLAATSEN VOOR GEMOTORISEERDE SPORTEN 

De heer De Roo 

Dank u, Voorzitter 
Mijn tussenkomst gaat dus over de zoektocht naar een geschikt en permanent oefenterrein om 
hoofdzakelijk motorcross en andere gemotoriseerde sporten te beoefenen. 
Minister Anciaux heeft de provincie Oost-Vlaanderen opnieuw de opdracht gegeven dit soort mogelijke 
terreinen aan te duiden. In het verleden is al gebleken dat na grondige bestudering in onze provincie 
geen maatschappelijk draagvlak is voor dergelijke inplantingen.  

Nu stel ik vast dat door het kabinet Anciaux een advocatenbureau is aangesteld om de zaak op te lossen. 
Met andere woorden, dezelfde locaties als voorheen worden weer aangeduid om opnieuw te worden 
herbekeken. Er zijn enkele brieven vertrokken naar bepaalde gemeenten waar die locaties zich bevinden. 
Uit de contacten met het gemeentebestuur van Assenede en de burgemeester, blijkt dat het 
gemeentebestuur gekant blijft tegen de voorgestelde locaties langsheen de N41, maar de burgemeester 
suggereerde een locatie ter hoogte van de grens Gent-Evergem-Assenede in de omgeving van de R4 en 
het gipsstort.  
Uit de gesprekken die plaatsvonden op een vergadering die hier doorging op 3 oktober, meen ik ook te 
vernemen dat de locatie Beveren nog altijd een goede locatie blijkt. De minister vraagt om dit verder te 
onderzoeken. Ik had graag geweten hoever het nu staat, wat is de stand van zaken. 

Een andere vraag is of de provincie ook gelden moet voorzien om deze opdracht verder uit te voeren? 
De opdracht verder uitvoeren, maar later ook, als men een of andere locatie aanduidt stel ik mij ook voor 
dat deze locatie zal moeten worden ingericht. Mijn vraag is dan ook, wie zal dit soort locatie dan 
inrichten? Het blijkt dat er een en ander moet voorzien worden, men spreekt over een locatie van rond de 
30 ha, waar bijvoorbeeld ook een pompstation aanwezig is, waar voorzieningen zijn om moto's af te 
spuiten, een cafetaria, enz. Ik hoop dat men als het zover komt, die bepaalde gemeenten daar niet mee 
opzadelt. Als de provincie een initiatief neemt meen ik dat zij daar dan ook zou moeten voor instaan.  

De heer voorzitter 

Mevrouw Verhoeve is om medische redenen even weg, ze komt nog terug, maar ze zou liever morgen 
spreken. De volgende tussenkomst is een algemene tussenkomst over Golf Puyenbroeck door mijnheer 
Paul Beeckman.  

BELEIDSNOTA P. 37-38: 2.14 SPORT: ALGEMENE TUSSENKOMST OVER GOLF PUYENBROECK 

De heer Beeckman 

Mijnheer de Voorzitter,  
Ik zou mijn vijf vragen kunnen samenvatten in 30 seconden. Ik zou nochtans even willen stilstaan bij de 
golf in het algemeen.  
Omtrent de golf is er heel wat te doen er bestaan daar veel uiteenlopende meningen over. Maar als ik de 
beleidsnota neem, 2007-2012, blz. 59 'Puur voor de sport', dan merk ik enkele zeer frappante zaken op. 
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Men richt zich naar de actieve beoefenaar, men spreekt over flexibiliteit, begrippen als 'fair play' en 
'respect voor tegenstander en spelregels', ze zijn niet alleen belangrijk bij de sport maar passen ook in 
ons dagelijks leven. Tenslotte is sport een interessante hefboom inzake promotie van de provincie Oost-
Vlaanderen. Uitstraling via de sport geeft de provincie een positief imago. Jonge mensen zien vaak 
bekende sporters als voorbeeld en daar kan de provincie stimulerend aan werken.  

Het sportbeleidsplan hebben we onlangs ontvangen op 21 november 2007. Een prachtig werk van 
134 bladzijden en de golf komt aan bod van bladzijde 83 tot 87 met heel wat interessante cijfers. 
In zijn toespraak op 21 november laatstleden, stelde fractieleider Johan Beke: "Voor de sport staan wij 
achter de doelstelling om zoveel mogelijk Oost-Vlamingen aan te zetten tot een actieve, een gezonde, 
een verantwoorde en een kwaliteitsvolle sportbeoefening".  

Collega's, ik zou u moeten zeggen dat golf aan al die criteria beantwoordt. Als men een rondje gaat 
golfen op Puyenbroeck, is men twee uur en een kwart onderweg. Men beleeft de natuur, men moet veel 
nadenken, men moet veel rekenen en men moet rekening houden met de weersomstandigheden van 
waar komt de wind en waar is de regen. Uiteindelijk slaat men een balletje, laat ons zeggen dat we meer 
dan twee uur wandelen en dat balletje slaan neemt op een gans parcours enkele minuten in. 'Golf, een 
groene sport bij uitstek' ik ken weinig andere sportdisciplines die zo begaan zijn met het groen. Het is 
meer dan een actieve recreatie. Vooral in Puyenbroeck vinden we ook een Finse looppiste terug, een 
wandelpad, een toegang tot de camping. Het gaat hier dus niet alleen over die 600 à 700 golfers. Er is 
meer aan de hand.  

We bekennen ook in ons domein de vele boomsoorten die werden aangeplant. De "roughs" ik heb er 
geen ander woord voor, het is een woestenij, waar een golfer zijn balletjes zeker en vast in kwijt geraakt. 
Of het nu gaat over een balletje van 10 cent of van 40 EUR, hij is het kwijt. 
Wij vinden ook in de golf in Puyenbroeck het ecologische volledig terug in de aanplanting en men streeft 
ernaar – en dat doet mij enorm veel plezier – om in 2012 het eco golflabel te bereiken.  
Hebben er velen onder u al gehoord van 'vogelbosjes'? Men moet erbij lachen. Maar het is zo, op een 
golfterrein – en Puyenbroeck zal dit zijn binnen enkele jaren – hebben bepaalde vogelsoorten zeer 
typische bosjes die ze bewonen. Puyenbroeck heeft in de tijd toen we ertoe gekomen zijn, bijna een 
miljoen Belgische frank uitgetrokken om een 'wal' ik zou zeggen 'een muur' een omgeving te bouwen 
voor de bijeneter. Dus, er is voldoende aandacht gegeven op dat gebied.  

Het woord 'duurzaam' is tijdens de raadszittingen en de debatten al dikwijls gevallen. Ik zou zeggen, als 
er een sport is die 'duurzaam' is, dan is het golf.  
De jongste golfers die ik ken zijn 6 à 7 jaar. Voor een paar weken heb ik nog een partijtje mogen spelen 
met een heer van 86 jaar en een dame van 87 jaar. Dat zijn nog heel goede spelers. Dus, het houdt de 
mensen in conditie. Trouwens er is een bewijs van, we kennen ook hier in ons land de 'BIG' dat staat 
voor Belgian International Golfers. Zij omvat een 150 à 170 leden. Wie zijn dat? Dat zijn oud-olympische 
spelers en oud-nationale kampioenen, die zich begeven hebben naar de golfsport. Zij voldoen niet meer 
in het roeien, in het zeilen, in welke sportdiscipline ook, het lopen. Gaston Roelandts is er een mooi 
voorbeeld van. Die mensen zijn nu op een latere leeftijd het golfen gaan beoefenen. Dus, ik zou zeggen, 
het is meer dan een sport, het wordt ook een passie.  

Ik citeer Antonie Kamerling, voor diegenen die al eens naar de Nederlandse televisie kijken, zij zullen 
hem zeker kennen uit 'Goede Tijden, Slechte Tijden', het is een film- en tv-acteur. 
De man zegt: "Golf is een spiegel van je karakter en van je humeur dat je hebt op dat moment daarbij kan 
je altijd jezelf tegenkomen, je moet zo veel beslissingen nemen en altijd je tactiek vooruit beperken in die 
zin heeft golf veel te maken met diegenen onder ons die graag een partijtje schaken".  
Een ander voorbeeld zou ik willen citeren namelijk Nienke Nijenhuis, het is de dame die tot de top van de 
Hollandse golf behoort. Zij zegt iets heel markant "ik vind het belangrijk dat golf uit het elitaire is gehaald, 
niet meer tot die kleine groep behoort, maar toegankelijk is geworden voor alle Nederlanders." 
In Vlaanderen kennen we opkomend talent. Maar Nienke Nijenhuis heeft ook heel wat jonge meisjes 
aangetrokken tot de golfsport. Zoals we hier Kim Clijsters en andere vedetten hadden, hebben we in 
Nederland Nienke Nijenhuis.  
In Vlaanderen hebben we een nieuw fenomeen: Didier de Vooght uit Kalmthout is bijna 30 jaar en hij 
heeft zich nu kunnen plaatsen voor de finale in 'de Nieuw-Zeelandse Open', dat is een absolute 
topwedstrijd in de golfwereld. Dat spreekt de jeugd van de Kempen aan, ik kan het u verzekeren! 
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Alvorens mijn vragen te stellen, zou ik tot slot nog even willen terugkeren naar een rapport. Ik heb hier 
mijn bron aangesproken bij dokter Frank Billion, die in opdracht van de Europese Golfassociatie het een 
en andere neergeschreven heeft om het detecteren van het golfaanbod. 

Ik geef u een paar cijfers: ik neem 2 landen: 
- Belgie: 10 miljoen inwoners, 78 golfterreinen, 48 351 golfers; 
- Nederland: 15 300 00 inwoners, 150 golfterreinnen, 282 000 golfers. 

Wat is de evolutie in de laatste 7 jaar? (Daarmee beklemtoon ik hoe goed de provincie vooruitgezien 
heeft.)  
In centraal Europa zijn wij van 610 000 naar meer dan 1 miljoen golfers gegaan.  
Gelijkaardig in België, van 33 000 naar 48 000, dus op 7 jaar tijd hebben maar liefst 15 000 mensen de 
golfsport leren ontdekken.  

Er zijn in Europa verschillende terreinen bijgekomen. Maar voor Vlaanderen zijn er slechts 2, dan citeer ik 
met alle fierheid Puyenbroeck te Wachtebeke en de Kluizen, het Oude Vliegplein in Aalst.  
Ik heb nog heel wat cijfers, maar in Nederland zijn er in 7 jaar slechts 34 terreinen gebouwd, maar er 
kwamen 140 000 golfers bij. Dat wil dus zeggen, laat ons terreinen bijbouwen, laat er golfers bijkomen. 
Over de prijs, daar wil ik zeer kort zijn, de jaarlijkse bijdrage in België – en we zijn het duurste land van 
gans Europa – bedraagt de jaarlijkse bijdrage voor een golfspel 1 323 EUR, dus binnen de 5 onderzochte 
landen. 
Maar golf Puyenbroeck moet ik zeggen, 575 EUR. Iemand die een spelletje wil gaan spelen, wij noemen 
dat een 'greenfee', dat is in België een gemiddelde prijs van 72 EUR, en dan spreek ik nog niet over het 
weekend. 
Puyenbroeck, ook in het weekend: 25 EUR. Dus van democratie gesproken in de golf. 

Tot slot wil ik met mijn persoonlijke bedenkingen komen na dit onderzoek, het is trouwens een lijvig boek 
van die professor. Voor België zou dit een nog grotere vraag betekenen, en een verdere beperkte stijging 
in aanbod. De investeringen in Puyenbroeck zullen de komende jaren bijdragen tot het verhogen van 
participatiegraad van de Vlaming in die sporttak, wat het gehele golflandschap ten goede zal komen. Het 
is zelfs een feit dat indien golf Puyenbroeck, het enige openbare initiatief zou blijven in Vlaanderen, de rol 
van ons domein tot ver over de grenzen van de provincie zal gevoeld worden. We spreken dus over 
laagdrempeligheid, sportieve kalenders aanpassen enzovoort. 

Maar ik wil afsluiten met 5 concrete vragen die ik aan mevrouw de gedeputeerde heb overgemaakt. 
1. Een aanpassing van de toegangscontrole, het circulatieplan voor de golfgebruikers. 
2. Het plaatsen van de golftassen en de toebehoren (volgens mij past dit niet in een inkomhal, als er 

40 mensen een partijtje golf gespeeld hebben, staat die inkomhal vol). 
3. De installatie voor het reinigen van het schoeisel en van de golfkarretjes. Dat zou volgens mij nog 

deze winter moeten kunnen verplaatst worden, want dat hoort daar niet aan de inkom voor de 
terreinen. 

4. Ik zou graag verwezenlijkt zien – maar nu is het zo dat er in de cafetaria een zithoek is die praktisch 
niet of weinig gebruikt wordt – dat er daar een hoekje komt voor de kinderen. U weet dat veel ouders 
na hun werk op Sidmar, Volvo en andere bedrijven in de kanaalzone een partijtje komen golfen. De 
kinderen kan je een half uur of een uur zoet houden op een goflterrein, maar geen 2 uren. Een kleine 
leeshoek of een andere mediahoek zou welkom zijn. 

5. Zou men in de toekomst kunnen denken aan familieabonnementen? (vader, moeder 2 à 3 kinderen) 
Totdaar een pleidooi voor de golf en enkele afrondende vragen.  

De heer voorzitter 

Dank u, men hoort dat het uit uw hart komt! Mevrouw de Troyer is afwezig wegens professionele 
redenen, zij zal haar betoog morgen houden. Ik geef nu het woord aan Daniël De Knijf. Dat is natuurlijk 
vorige week in de commissie besproken. U kent het antwoord, maar stel uw vraag of zie er van af, u mag 
zelf beslissen. 
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BUDGET P. 292: G.U. 764 07/604 00: GOLF PUYENBROECK – INIKOPEN HANDELGOEDEREN: WAAROM VOORZIET MEN 
WEL 32 000 EUR VOOR INKOPEN VOOR DE GOLFWINKEL EN SLECHTS 1 000 EUR VOOR AANKOOP VAN PRODUCTEN 
VOOR DE CAMPINGWINKEL? 

De heer De Knijf 

Neen, ik zie daar zeker niet van af, want in feite is dit maar 'de aanleiding tot'. 

Mijnheer de Voorzitter, Collega's, 
In de rubriek golf Puyenbroeck, onder het begrotingsartikel 764 07 604 – Inkopen handelsgoederen, staat 
als begrotingskrediet 2008, 33 000 EUR ingeschreven.  
In de toelichting per begrotingsartikel lees ik op pagina 57 dat het gaat over de aankoop van: 
- golfartikelen voor verkoopte bedrage van 32 000 EUR; 
- aankoop van goederen voor de campingwinkel ten bedrage van 1 000 EUR. 

In de rubriek 'golf Puyenbroeck geraamde ontvangsten', vermeldt diezelfde toelichting op dezelfde 
pagina: 
1. verkoop van eigen aangekochte golfartikelen zoals golfboekjes, golfhandschoenen enz. voor 

2 500 EUR; 
2. verkoop van golfartikelen in concessie voor 30 000 EUR; 
3. inkomsten uit de verkoop van goederen uit de campingwinkel voor 1 500 EUR; 

Aan de hand van deze begrotingsartikelen zou ik het even willen hebben over de campingwinkel en over 
de golfwinkel in het domein Puyenbroeck te Wachtebeke. 
Enige tijd geleden had ik het genoegen om op uitnodiging van een aantal kampeerders, deze beide 
winkels te kunnen bezoeken.  
Ter plaatse heb ik kunnen vaststellen dat in de vrij ruime golfwinkel een mooi assortiment aan artikelen te 
koop wordt aangeboden. 
In het kleine campingwinkeltje daarentegen, waren de rekken maar dunnetjes gevuld en waren volgens 
de kampeerders regelmatig de meest noodzakelijke produkten niet altijd aanwezig. Ik kan mij niet van de 
indruk ontdoen dat wat de campingwinkel betreft, men zich uitsluitend houdt aan de strikt noodzakelijke 
voorwaarden om toch maar te voldoen aan het decreet en dat, als men het kon, het liefst van al het 
winkeltje zou opdoeken. Ware het niet dat dit uiteraard het verlies van de erkenning en bijgevolg ook het 
verlies van subsidies en huurgelden zou teweeg brengen. De kans zou dan zelfs groot zijn dat de 
camping in zijn huidige vorm gewoon moet verdwijnen.  
Het winkeltje wordt dus gewoon, zei het dan 'stiefmoederlijk' behandeld, en de bediening gebeurt door 
het personeel van de golfwinkel.  

Ik kan mij ook niet van de indruk ontdoen dat men in het golfcentrum de campingbewoners liever kwijt 
dan rijk is. Uiteraard ziet men de huurgelden graag binnenstromen, maar voor de rest lopen de 
kampeerders best niet al te veel voor de voeten van de golfers. Het zal wel zo zijn dat een aantal 
campingbewoners hun aankopen doen in handelszaken in de wijde omgeving van de campingplaats. 
Misschien doen ze dit wel voor het prijsvoordeel, maar zeer zeker ook omdat de produkten die men nodig 
heeft niet steeds voorradig zijn in deze winkel.  

Hierbij dan ook enkele vragen:  
- Doet het provinciebestuur ook maar enige moeite om klanten te lokken en om het winkeltje 

aantrekkelijk te maken voor de campingbewoners? Zo ja, waar blijkt dat dan uit? 
- Hoe zijn de verkoopcijfers de laatste jaren geëvolueerd, dit zeker in het licht van de verkoopcijfers in de 

golfwinkel? 
- Is het al dan niet de bedoeling om de campingwinkel af te bouwen ten voordele van de golfwinkel? 
- Is hier sprake van een net geen uitdoofscenario? 
- Is het bedrag dat begroot wordt om goederen voor verkoop in de campingwinkel aan te schaffen 

voldoende hoog om te voorzien in de dagdagelijkse behoeften van de kampeerders? 

Eerlijk gezegd, Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega's, ik denk het niet.  
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Misschien kan mevrouw de gedeputeerde mij van het tegendeel overtuigen, maar toch heb ik het gevoel 
dat het provinciebestuur enkel geïnteresseerd is in de lusten en de promotionele troeven van een 
sterrencamping, maar niet in de lasten daarvan. Het is dan ook oneerlijk tegenover de huidige huurders 
en zeker ook tegenover eventuele nieuwe huurders-gebruikers die in feite alzo een rad voor de ogen 
wordt gedraaid.  

De heer voorzitter 

Dank u, Mijnheer De Knijf.  
Collega's, we zijn net een jaar en twee dagen ingezworen als provincieraadsleden het is meer dan een 
jaar geleden reeds dat we geïnstalleerd zijn, dus er zijn geen 'neofieten' meer. Ook de nieuwelingen van 
toen zijn nu volledig ontbolsterd. Mevrouw De Merlier, die als laatste spreekt vandaag, u bent ook een 
'neofiete van vorig jaar' en ik geef u graag het woord. 

TOELICHTING BUDGET P. 54: B.U. 764 02/210 01: ONTWIKKELEN VAN EEN INTEGRAAL 
KWALITEITSCONTROLESYSTEEM VOOR SPORTDIENSTEN EN DIT IN SAMENSPRAAK MET DE VVP (VERENIGING VAN 
DE VLAAMSE PROVINCIES): VRAGEN OVER HET KWALITEITSCONTROLESYSTEEM 

Mevrouw De Merlier 

Mijnheer de Voorzitter, collega's, 
Op de buitengewone begroting is een budget van 11 692 EUR ingeschreven met als toelichting: 
“ontwikkelen van een integraal kwaliteitscontrolesysteem voor sportdiensten en dit in samenspraak met 
de VVP.” 
Graag had ik vernomen: 
- Wat houdt dit exact in en waarvoor zal dit kwaliteitscontrolesysteem aangewend worden?  
- Wat is de totale kostprijs van dit kwaliteitsmodel? 
- Hoe gebeurt de financiering? 
- Werd er ook een opdracht gegund en aan wie?  
Dank u. 

Applaus 

De heer voorzitter 

Het valt toch op dat er meer en meer 'echte maidenspeechen' zijn. Mevrouw, proficiat met uw 
maidenspeech, u bent de derde vrouw in rij in deze zittijd.  
Collega's, er zijn geen sprekers meer, er zijn nog tussenkomsten, maar niet meer voor vandaag. We 
beginnen morgen om 14 uur met mevrouw Lafkioui. Er zijn nog een aantal sprekers, u kan zelf de agenda 
volgen. We gaan morgen het debat beëindigen, we heben dan tijd genoeg tot 17.30 uur. Er zijn morgen 
na de raad broodjes voorzien, voor de mensen die commissies hebben. De anderen mogen er ook eentje 
nemen. Goede reis, en ik sluit de raad.  

EINDE VAN DE ZITTING 


